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قیمت 2000 تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

رشد ۱۴۴ درصدی تولیدات  محصولات گیاهی 
در استان اصفهان

2 ادامه در صفحه 

بازار طلا و سکه 1400/3/18 ساعت 16:05

 
آیا واردات خودرو 
دردی از مردم دوا 

می کند؟
از دیروز ثبت نام  ایــران خودرو و 
سایپا آغاز شده و این دو خودرو ساز 
که در سال جدید فروش زیادی 
نداشــته اند بعد از افزایش قیمت 
دوباره، اندکی قصد ارائه محصول 
دارند امــا انگار در طی دو ســال 
گذشته نفروختن محصولاتشان 
بیشــتر از فروشــش برای آنها 

نان آوری داشته است!
در حالی که بیشتر خودرو سازان 
بزرگ دنیا به دلیل شرایط کرونایی 
دچار بحران شــده انــد و برای 
محصولاتشان مشتری ندارند در 
ایران به دلیل دلال بازی و حاشیه 
سود زیاد خودروهای ثبت نامی، 
خریدار وجود دارد اما فروشندگان 
با بی مهری از ارائه محصول سر باز 
می زنند خیالشان هم راحت است 
که به بهانه حمایت از تولید داخل 
می توانند هر اســبی را بتازانند و 
کســی هم جرات ندارد راهشان 
را ســد کند. اگر بنا بر حمایت از 
تولید داخل است چرا دوباره ال جی 
محصولاتش را در تلوزیون تبلیغ 

می کند؟ مگر نه این است که...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه
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اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان خبر داد: 

 اجرای ۲۰ پروژه 
بازآفرینی شهری 

  حدود ۱۴هزار هكتار از اراضي شهري استان اصفهان در بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری قرار دارد
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جامعه شناسیِ اقتصادی »یارانه ها« 

آیا وعده »یارانه« هنوز هم فریبنده است؟

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,800,00010,185,000قدیم

سکه طرح 
10,629,00010,161,000جدید

5,900,0005,900,000نیم سکه

3,875,0003,875,000ربع سکه

2,352,0002,282,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,676,0004,456,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,079,1001,029,200 عیار

طلای آب شده 
4,673,0004,460,000نقدی

یک گرم طلای 
241,438,7001,373,900 عیار
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                                                         درس های روابط عمومی که از ایلان ماسک می آموزیم؛

روابط عمومی به سبک 
دیوانگی های آقای ماسک!

ایلان ماسک در طول ســال های اخیر عرصه کسب و کار 
را به طور قابل ملاحظه ای تحت تاثیر قرار داده است. 
بسیاری از کارآفرینان از شیوه های مدیریت کسب و 
کار، بازاریابی و برندســازی وی الگوبرداری کرده اند. 
ایلان ماسک به عنوان یک کارآفرین موفق و مشهور 
در حوزه خودروهای الکتریکی اعتبار بالایی به دست 

آورده است. با این حال...

چهارشنبه| ۱9 خرداد ۱۴00| 9 ژوئن 202۱ | 28 شوال ۱۴۴2 | سال سوم| شماره 798|  صفحه اول
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مشارکت فعالان و سرمایه گذاران بخش خصوصی یكی از عوامل رشد تولیدات و تنوع آن به شمار می رود و از سوی دیگر ارائه 
تسهیلات و حمایت ها سبب توسعه کشاورزی شد

آگهـی مزایـده
نوبت دوم

نوبت دومآگهـی مزایـده

سید محسن تجویدی  - شهردار دستگرد

شهرداری سجزی به  استناد مجوز شماره 5/331/س مورخ 1399/10/20 شورای اسلامی شهر سجزی در نظر دارد نسبت به فروش 5 پلاک با 
کاربری مسکونی واقع در شهر حبیب آباد، شهرک آیت الله ادیب دارای سند مالکیت رسمی )تک برگی( در بخش 16 با قیمت پایه کارشناسی 
از طریق مزایده به شرح ذیل اقدام نماید. متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مزایده از تاریخ 1400/03/12 لغایت 1400/03/22 به 

دبیرخانه شهرداری مراجعه نمایند، ضمنا سایر اطلاعات و جزییات مربوط به آگهی در اسناد مزایده درج گردیده است. 
جهت اطلاع بیشتر با شماره تلفن 09133286071 تماس حاصل فرمایید. 

* لازم به ذکر است هزینه های آگهی، مالیات، عوارض، نقل و انتقال و... به عهده برنده مزایده می باشد.
مشخصاتقیمت پایه )متر مربع(مساحت )متر مربع(شماره پلاکشماره قطعهردیف

درب به حیاط با عرض 9 متر 21.500.000 ریال1145225 فرعی از 510 اصلی 1115
درب به حیاط با عرض 9 متر21.500.000 ریال1147225 فرعی از 510 اصلی2117
درب به حیاط با عرض 9 متر21.500.000 ریال1149224 فرعی از 510 اصلی 3119
گذر شمال 8 متر و جنوب مشرف به فضای سبز 23.000.000 ریال1217200 فرعی از 510 اصلی 4187
گذر شمال 8 متر و جنوب مشرف به فضای سبز23.000.000 ریال1218200 فرعی از 510 اصلی 5188

بدینوسیله شهرداری دستگرد با توجه به مصوبه شورای محترم اسلامی در نظر 
دارد نســبت به واگذاری )اجاره دادن( ا ستخر قایقرانی و پیست دوچرخه 
سواری مجتمع فرهنگی ورزشی باغ نو اقدام نماید؛ لذا شرکت کنندگان در مزایده 
می توانند جهت دریافت اسناد مزایده به واحد مالی شهرداری  تا آخر وقت اداری 
مورخ 1400/03/30 مراجعه و تا تاریخ 1400/03/31 نسبت به تحویل اسناد مزایده 

به واحد حراست اقدام نمایند.
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آگهي مناقصـه )مرحله دوم - نوبت دوم( 
اجرای عملیات جدول بتنی معابر سطح شهر 

شامل خرید مصالح و جدول و نصب 

آگهي مناقصـه
عملیات  احداث پل بتنی واقع در بلوار شهید سلیمانی   

 )مرحله اول - نوبت دوم( 

شهرداری شهرضا در نظر دارد به استناد ردیف های بودجه شماره 40121 اجرای عملیات جدول بتنی معابر سطح شهر شامل خرید مصالح و 
جدول و نصب را از طریق مناقصه عمومی به افراد و شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.

لذا متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی به مدت 10 روز جهت دریافت اسناد مناقصه به شهرداری مراجعه و یا با تلفن 53241010 داخلی 
241 مسئول امور قراردادهای شهرداری تماس حاصل نمایند. 

- آخرین مهلت دریافت و تحویل اسناد و محل آن: ساعت 14:30 روز شنبه مورخ 1400/03/29 دبیرخانه محرمانه شهرداری واقع در واحد 
حراست شهرداری مرکزی

- تاریخ گشایش اسناد: ساعت 15:00 روز یکشنبه مورخ 1400/03/30 در محل شهرداری شهرضا 
- به پیشنهادات مخدوش، مشروط یا خارج از تاریخ فوق ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

- پیشنهاد دهندگان باید مبلغ 600.000.000 ریال )ششصد میلیون ریال( ضمانت نامه بانکی و یا وجه نقد به حساب سپرده 3100000052002 
بانک ملی در پاکت الف لاک و مهر شده تحویل نمایند. 

* سپرده نفر اول، دوم و سوم در صورت برنده شدن در مناقصه و عدم عقد قرارداد به ترتیب به نفع شهرداری ضبط می گردد. 
* شهرداری در رد و یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 

شهرداری شهرضا در نظر دارد به استناد ردیف بودجه شماره 40814 ســال 1400 نسبت به عملیات  احداث پل بتنی واقع در بلوار شهید 
سلیمانی،  از طریق مناقصه عمومی اقدام نماید.

لذا متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی به مدت 10 روز جهت دریافت اسناد مناقصه به شهرداری مراجعه و یا با تلفن 53241010 داخلی 
241 مسئول امور قراردادهای شهرداری تماس حاصل نمایند. 

- آخرین مهلت دریافت و تحویل اسناد و محل آن: ساعت 14:30 روز شنبه مورخ 1400/03/29 دبیرخانه محرمانه شهرداری واقع در 
واحد حراست شهرداری مرکزی

- تاریخ گشایش اسناد: ساعت 15:00 روز یکشنبه مورخ 1400/03/30 در محل شهرداری شهرضا 
- به پیشنهادات مخدوش، مشروط یا خارج از تاریخ فوق ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

- پیشنهاد دهندگان باید حداقل 5% مبلغ پایه مناقصه را  ضمانت نامه بانکی و یا وجه نقد به حساب سپرده 3100000052002 بانک ملی در 
پاکت  )الف( لاک و مهر شده تحویل نمایند. 

* سپرده نفر اول، دوم و سوم در صورت برنده شدن در مناقصه و عدم عقد قرارداد به ترتیب به نفع شهرداری ضبط می گردد. 
* شهرداری در رد و یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 

حبیب قاسمی - شهردار شهرضا

حبیب قاسمی - شهردار شهرضا

شناسه:1146713

شناسه:1146709

نوبت اولآگهی مزایـده )مرحله اول( 

حسین پرآبی قمصری - شهردار قمصر

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/03/19
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/03/26
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شهرداری قمصر با استناد به بند 8-1 ، یکصد و ششمین مصوبه شورای اسلامی شهر قمصر مورخ 1400/04/13 در نظر دارد بخشی از فضای بوستان 
گلاب را با شرایط مشروحه ذیل جهت راه اندازی شهربازی از طریق مزایده به مدت یکسال به صورت اجاره به متقاضیان واجد شرایط لازم و دارای 

صلاحیت واگذار نماید. 
مساحت مورد مزایده حدود 2600 متر مربع متعلق به شهرداری واقع در بوستان گلاب به قیمت پایه هر ماه 25.000.000 ریال و جمع مبلغ سالیانه 300.000.000 ریال 

سایر شرایط: 
1- پیشنهاد دهندگان بایستی رعایت منع مداخله کارکنان دولت را بنمایند. 

2- پیشنهاد دهندگان بایستی معادل 5% قیمت پایه به مبلغ 15.000.000 ریال را به عنوان سپرده به حساب 3100005117003 شهرداری قمصر نزد بانک ملی 
ایران شعبه قمصر واریز و یا ضمانت نامه بانکی به میزان فوق ضمیمه پیشنهاد خود نمایند. 

3- پیشنهاد دهندگان می توانند جهت بازدید از محل مورد مزایده و کسب اطلاعات لازم از تاریخ انتشار آگهی )نوبت دوم( لغایت 1400/04/06 در اوقات اداری به 
شهرداری قمصر مراجعه نموده و اسناد مزایده از قبیل شرایط عمومی، نمونه قرارداد، شرح خدمات، مشخصات فنی، پیوست ها و سایر مدارک را دریافت نمایند. 
4- پیشنهاد دهندگان بایستی پیشنهاد خود را با  ذکر دقیق نوع و مشخصات مورد مزایده در پاکت لاک و مهر شده و حداکثر تا پایان وقت اداری روز دوشنبه 

مورخه 1400/04/07 به دبیرخانه محرمانه شهرداری تسلیم و رسید اخذ نمایند. 
5-- به پیشنهاداتی که بعد از موعد مقرر رسیده و یا مخدوش و بدون سپرده باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد.

6- کمیسیون عالی معاملات شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است.
7- پیشنهادات رسیده در ساعت 10 صبح روزسه شنبه مورخه 1400/4/8 در محل ساختمان اداري شهرداری باز و قرائت خواهد شد و حضور پیشنهاد دهنده 

در کمیسیون آزاد می باشد.
9- کمیسیون می تواند درصورت لزوم یک هفته پیشنهادات را بررسی و نتیجه آن را اعلام نماید.

10- سپرده نفرات اول و دوم  و سوم مزایده تا انعقاد قرارداد  با برنده مزایده نزد شهرداری باقی خواهد ماند و چنانچه برنده مزایده ظرف مدت هفت روز از انعقاد 
قرارداد خودداری نماید سپرده وی به نفع شهرداری ضبط و از نفر بعدی دعوت بعمل خواهد آمد بدیهي است چنانچه نفرات دوم و سوم نیزظرف مدت مقرر پس 

از ابلاغ شهرداری  حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنان به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.
11- سایر اطلاعات و جزییات مربوطه به مزایده در اسناد مزایده مندرج است.

12- پیشنهاد دهندگان می بایستی رسید یا ضمانت نامه شرکت در مزایده را در پاکت )الف( ، رزومه و سوابق شرکت کننده را در پاکت )ب( ، وپیشنهاد خود را 
در پاکت )ج( قراردهند.

13-تمدید اجاره موارد یاد شده به برنده مزایده جهت سال های بعد مشروط به رضایت شهرداری از عملکرد وی بوده که اجاره بها آن سالیانه طبق نرخ تورم و 
قیمت کارشناسی پس از تصویب شورای اسلامی شهر با رعایت سایر مقررات تعیین خواهد شد.
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مهندس محمد علي اکبري با اشــاره به عدم 
تراز توليد و مصرف برق در کشور که علت اصلي 
خاموشي هاي اخير در کشور بوده گفت: شبکه برق کشور به صورت 
شبکه سراسري و رينگ است؛ يعني همه به هم متصل اند و اينطور 
نيست که ما در يک شهرستان يا استان برق توليد کنيم و در همان 
استان يا شهرستان آن را مصرف کنيم و قطعاً هر نيروگاهي که انرژي 
برق توليد مي کند اصطلاحاً آن را وارد شبکه برق کشور مي کند 
و کليه مصرف کنندگان هم از اين شبکه برق دريافت مي کنند و 
اينکه ما فکر کنيم در حال حاضر تراز توليد برق در اين استان پايين 
تر از تراز مصرفمان است براي همين دچار خاموشي مي شويم يا 
برعکس، اشتباه است چرا که اين به صورت کلي است؛ يعني اگر 
در کل کشور ميزان توليد برق با ميزان مصرف برابر نباشد و ميزان 
مصرف بالاتر از توليد باشد شــبکه برق دچار اختلال مي شود و 

اصلاحاً در شبکه برق افت فرکانس پيش مي آيد.  
مدير روابط عمومي شرکت توزيع برق شهرستان اصفهان اظهار 
کرد: مشکل خاموشي هاي اخير اين بود که ميزان مصرف از ميزان 

توليد برق در کشور بيشتر شده بود. 
علي اکبری گفت: برق مصرفي صنايع ما چه در تابســتان توليد 
داشته باشند چه در زمستان تفاوتي ندارد و ثابت است و آنچه تفاوت 

مي کند بار سرمايشي است که بخش عمده آن در حوزه خانگي و 
تجاري است که همان بخش غيرمولد است و 23 هزار مگاوات برق 
مصرفي کشور ما  در اين بازه زماني بخاطر روشن کردن کولرهاست 
و اين عدد خيلي بالا و چشمگير است، تقريباً برابر برق مصرفي سه 

کشور همسايه ايران است 
علي اکبري در اين باره توضيح داد:  ســاخت يک نيروگاه 1000 
مگاواتي 600 ميليون يورو هزينه در برد دارد و ما 23 هزار مگاوات 
بار سرمايشي داريم که هر 1000 مگاوات آن حدود 600 ميليون 
يورو ارزش دارد و اين در حالي است که منابع کشور ما منابع ثابتي 
است و طبق اصل استراتژي يعني تمرکز منابع محدود بر موضوعات 
معدود ما اگر نيروگاه بسازيم قطعاً به همان نسبت نمي توانيم به امور 
ديگر کشور بپردازيم چون پول آن را صرف تأسيس نيروگاه کرديم 

و بايد منابعمان را تقسيم کنيم. 
اما اينکه چرا در سال جاري کشورمان برخلاف دو سال گذشته با 
مشکل قطعي برق مواجه شده به گفته مدير روابط عمومي شرکت 
توزيع برق شهرستان اصفهان دلايل متعددي دارد که مهمترين 
آن بحث استفاده از نيروگاه هاي برق آبي است که در سال 1400 به 
علت اينکه با خشکسالي مواجه شده ايم  از توان نيروگاه هاي برق 

آبي کشور کاسته شده است. 

وي افزود: اما به موازات ايــن کاهش توليد که در نيروگاه برق آبي 
داريم با افزايش مصرف به چند دليل مواجه شده ايم و تراز توليد و 

مصرف برق به هم خورده است.  
علي اکبري در ادامه گفت: اولين علت افزايش مصرف برق در سال 
جاري، گرماي زودرس بوده که به عنوان مثال هر درجه افزايش دما 
بين 1000 تا 2000 مگاوات پيک مصرف کل کشور را بالا مي برد.  
وي افزود: خشکســالي همانطور که صنعت برق را در توليد دچار 
مشکل کرد منجر به افزايش مصرف برق هم شده و يکي از علل آن 
چاه هاي کشاورزي است که کشاورزها به دليل اينکه يکسال است 
زاينده رود خشک شــده و آب جاري ندارند و آب هاي زيرزميني 
هم فوق العاده کاهش پيدا کرده الان براي آبياري به اجبار فقط به 
چاه هاي کشاورزي روي آورده اند و در حالي که در گذشته شايد 
با دو ساعت کار چاه ها استخر ذخيره شان را پر مي کردند اما الان 
 بيش از 18 ساعت و با توان بيشتر کار مي کند و مصرف برق را بالا

 برده است. 
علي اکبري علت بعدي افزايش مصرف برق را رشد صنعت دانست و 
افزود: الان بار صنايع کشور رشد 20 درصدي داشته اند و در استان 
اصفهان نيز پيش بيني اين اســت که 40 درصد رشد بار صنعتي 

داشته باشيم که بايد براي آنها برق پايدار تأمين کنيم. 

مدیر روابط عمومي شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان:  
برق مصرفي کولرها در ایران معادل برق مصرفي 3 کشورهمسایه است 

مدیر روابط عمومي شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در نشست خبري با اصحاب رسانه ضمن عذرخواهي از مشترکان این شرکت به دليل 
مشکلاتي که در تأمين برق پایدار آنها در روزهاي اخير به وجود آمده بود و منجر به خاموشي هایي در سطح شهرستان اصفهان شد، تأکيد کرد: این 
خاموشي ها فقط مربوط به شهرستان یا حتي استان اصفهان نبوده بلکه سراسري بوده و مشکلاتي را براي همه مردم کشور به وجود آورده است.  اخبار اصفهان

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
...  قــرار بــود به هيچ عنــوان ديگر 
شــرکت هايی که در دوران تحريم 
تنهايمان گذاشتند حق بازگشت به 

بازار ايران را نداشته باشند؟
قيمت خودرو، در بــازار آزاد روز قبل 
نسبت به آخرين معاملات با افزايش 
متوســط يک ميليون تومانی همراه 
بود. بيش از يک ماه اســت که بحث 
واردات خودرو دوباره بر ســر زبان ها 
افتاده و اظهارنظر در مــورد آن زياد 
اســت. خودروســازان نيز به سبب 
اينکه ممنوعيت واردات را در راستای 
حمايت از خــود نمی داننــد، با آن 
موافقت کرده اند. حال اين روزها اين 
موضوع توسط کانديداهای انتخابات 
رياست جمهوری نيز مورد حمايت 
قرار گرفته است. به نظر برخی از اين 
نامزدها  اين صنعت دچار دردی است 
که پيش از انقلاب هم وجود داشت و ما 
از آن دوران، مونتاژکار بوده ايم. چنانچه 
همان فرمولی را که در موشک سازی به 
کار برديم، در صنعت خودرو استفاده 
می کرديم، اين درد درمان شده بود.  
در حال حاضر خودروی بی  کيفيت 
داخلی را به قيمت فــورد آمريکايی 
می فروشــيم و اين موضوع به هيچ 

عنوان برای مردم قابل قبول نيست. 
برخی بر اين باورند که در گذشــته 
هم تجربــه واردات برندهای خوب و 
حتی خودروهای بی کيفيت چينی 
را داشــتيم اما هيچ تغييری در روند 
توليد خودروهــای داخلی رخ نداد و 
قيمت هيچ کدام در رده قيمت های 
معقول قرار نگرفــت؛ چراکه در اين 
صورت خودروهــای داخلی فروش 
نمی رفت بنابراين سود کلانی روانه 
جيب واردکنندگان شد؛ ضمن اينکه 
کيفيت محصولات داخلی هم تغييری 
نکرد. شواهد نشان می دهد، با افزايش 
جهشــی نرخ ارز، قيمت محصولات 
بالادست زنجيره ارزش صنعت خودرو 
)محصولات فولادی و پتروشيمی و ... ( 
متناسب با نرخ ارز بازار آزاد )و حتی در 
مواردی بيشتر( در بورس افزايش يافته 
است. اين جهش قيمتی باعث شده 
حاشيه ســود عملياتی شرکت های 
فعال در بالادست زنجيره به صورت 
نامتعارفی رشــد کند. به گونه ای که 
در سال 99 حاشيه ســود عملياتی 
صنايع پتروشيمی و فولادسازی فعال 
در بالادست زنجيره ارزش خودرو به 

بيش از 50 درصد رسيده است.
اما اين مســاله دليلی نمی شود که 
بگوييم خودرو سازان ضرر کرده اند 
زيرا افزايش قيمت ها از يک ســو و 
مداخله در بازار آزاد از ســوی ديگر 
باعث شــده که خودروسازان درآمد 
لازم را داشته باشــند ضمن اينکه از 
طرف دولت نيز يارانه ای برای کمک 
به توليد داخل به اين خودروســازان 
داده شده است . پس صحبت از ضرر 
و زيان در صنعت خودرو سازی تنها 
متعلق به مردمی اســت که نيازمند 
اين محصولات هستند و به دليل يک 
ســری بی  تدبيری ها در حال حاضر 
وضعيت بازار خودرو بسيار نا مناسب 

است.
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ظرفیت کارگاه »مبانی دیپلماسی« تکمیل شد
با ثبت نام نزديک به 1٧0 نفر از علاقمندان به شــرکت در دوره »مبانی 
ديپلماســی« فقط در دو روز، ظرفيت اين کارگاه تکميل و سايت ثبت 

نام بسته شده است. 
 ايــن کارگاه بــرای نخســتين بــار بــا همــکاری اداره کل ارتباطــات و امــور بين الملل 

شــهرداری اصفهان و دانشــکده روابــط بين الملــل وزارت امــور خارجــه در روزهای 22 
و 23 خــرداد برگزار می شــود و موضوعاتی از قبيل ديپلماســی عمومی، ديپلماســی رســانه، 

 ديپلماســی شــهری و مبانی، اصول و فنون مذاکــرات بين المللی در ســرفصل آمــوزش آن قرار
 دارد.  

اداره کل ارتباطات و امور بين الملل شــهرداری اصفهان از زمستان 99، بهره گيری از ظرفيت شــهروندان در حوزه تعاملات 
بين المللی و تقويت ارتباطات اصفهان با ديگر شهرهای جهان را تحت ابتکار »شهروند ديپلمات« در دستور کار خود قرار داده 
است و اکنون علاوه بر آن، آموزش به شهروندان فعال و کنشگر در اين حوزه را در قالب برگزاری کارگاه های تخصصی  در دستور 

کار خود قرار داده است.

تعریف ۱۷ پروژه در ۱۷ محله منطقه ۱۰
مدير منطقه 10 شــهرداری اصفهان گفت: با هم فکری و هم انديشی معتمدان 
منطقه در راستای طرح بودجه ريزی مشارکتی، 1٧ پروژه در 1٧ محله با اعتبار 12 
ميليارد تومان پيش بينی شده است که در زمان مقرر و با پشت سر گذاشتن مراحل 
قانونی در يک بازه زمانی کوتاه تقديم مردم خواهد شد. به گزارش روابط عمومي منطقه 10 شهرداري اصفهان 

مهندس شهبازی شهردار منطقه 10 ، اظهار کرد: دوره پنجم مديريت شهری معتقد است که شهروندان در 
اداره شهر بايد مشارکت فعال و پويايی داشته باشند و به معنای واقعی از نقطه نظرات آن ها استفاده شود، در اين 

راستا شناسايی پروژه هايی که نياز محلات شهر است با کمک معتمدان، شهروندان و متخصصان شهری انجام شد. وی 
ادامه داد: در نظام تدوين بودجه موضوع بودجه ريزی مشارکتی يکی از اصول پايه است زيرا می تواند انگيزه شهروندان را در اداره 

محلات، منطقه و شهر افزايش دهد. در بودجه ريزی مشارکتی فضايی فراهم می شود که مردم بتوانند نظرات خود را برای پيشبرد نيازهای 
محلات مطرح کنند. وی خاطرنشان کرد: بودجه ريزی مشارکتی کمک می کند تا بر اساس نيازهای واقعی مردم در حوزه های مختلف برنامه ريزی 
کنيم و بر اساس شاخص های شهرداری که بايد در شهر دنبال کند به سمت اجرای پروژه ها برويم. شهبازی تصريح کرد: امروزه در کشورهای 

توسعه يافته بودجه ريزی مشارکتی در حوزه مديريت شهری يک امر متداول بوده در حالی که اين اتفاق در اصفهان يک کار نو و خلاقانه است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه

ISFAHAN
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مبلغ ۵2 هزار و ۶00 
ميليون ریال جهت 

پروژه های جاری 
بازآفرینی شهری از 

محل اعتبارات شرکت 
بازآفرینی شهری 

ایران و مبلغ ۶۱ هزار 
ميليون ریال از محل 

اعتبارات بند الف تبصره 
۱۸ صندوق توسعه 

ملی برای این پروژه ها 
تخصيص داده شده 

است

قاری قرآن ديگر پروژه های 
بازآفرينی اين اســتان را 
اينگونه برشــمرد و گفت: 
مشــارکت در احــداث 
ســالن چنــد منظــوره 
)فرهنگســرا-فاز 1( در 
محله صالح آباد نجف آباد 
با پيشرفت فيزيکی 95درصد، مشارکت 
در اجرای سقف و بدنه بازار خمينی شهر 
با پيشــرفت فيزيکی 15درصد و احداث 
زمين چمن مصنوعــی در محله وازيچه 
خمينی شهر با پيشرفت فيزيکی 10درصد 
 از ديگر پروژه های اين اســتان به شمار 

می رود.
وی ادامه داد: علاوه بر اين احداث فضای 
آموزشی، ورزشی و بازارچه صنايع دستی 
در محله چاوشی شهرضا، بازسازی محور 
راسته بازار اردستان با پيشرفت فيزيکی 
10درصد، احداث مجتمــع فرهنگی- 
ورزشــی و اجتماعی محله کوشــک با 
پيشرفت فيزيکی 10 درصد، پروژه احيا و 

بهسازی )مرمت خانه تاريخی جنگجويان( 
محله هارونيه اصفهــان و احداث مرکز 
آموزش يحيــی آباد شهرســتان آران و 
بيدگل با پيشرفت فيزيکی 9٧درصد را 
می توان به موارد بالا افزود.مديرکل راه و 
شهرسازی اســتان اصفهان در خصوص 
اعتبــارات اين پروژه ها نيــز توضيح داد: 
مبلغ 52 هزار و 600 ميليون ريال جهت 
پروژه هــای جاری بازآفرينی شــهری از 
محل اعتبارات شرکت بازآفرينی شهری 
ايران و مبلــغ 61 هزار ميليــون ريال از 
محل اعتبارات بند الف تبصره 18 صندوق 
توسعه ملی برای اين پروژه ها تخصيص 
داده شده اســت.به گفته مديرکل راه و 
شهرسازی استان اصفهان برای سال جاری 
نيز  چهار پروژه از محل رديف های اعتباری 
شرکت بازآفرينی شهری ايران و هشت 
پروژه از محل اعتبــارات بند الف تبصره 
18 صندوق توسعه ملی پيش بينی شده 
است.وی با اشاره به مهم ترين فعاليت های 

انجام شده در سکونتگاه های غيررسمی 
عنوان کرد: احداث و بهره برداری از پايگاه 
سلامت پروين اعتصامی محله جوی آباد، 
احداث و بهره برداری از سالن اجتماعات 
آموزش بهداشت عمومی محله قرطمان 
خمينی شــهر و احداث و بهره برداری از 
سالن ورزشی جهان پهلوان تختی محله 
قشقايی شــهرضا از جمله فعاليت های 
انجام شــده در اين خصوص اســت.وی 
ادامه داد: عــلاوه بر اين واگــذاری يک 
قطعه زمين به شــهرداری خمينی شهر 
جهت احداث پاســگاه نيروی انتظامی 
در محله جوی آباد به منظور پيشــگيری 
و مبارزه با مفاســد اخلاقی و بزهکارهای 
فرهنگــی و اجتماعــی محلــه مذکور، 
برگــزاری دوره های آمــوزش مجازی با 
موضوعات مختلف و مشارکت دراحداث 
ورزشگاه رســتم در محله حصه)ارزنان 
زينبيه( اصفهان با اعتبــاری بالغ بر 12 
هزار ميليون ريــال از ديگر فعاليت های 

انجام شده در سکونتگاه های غيررسمی و 
افزايش کيفيت زندگی در اين محلات به 
شمار می رود.قاری قرآن با اشاره به اين که 
استان اصفهان با 10٧ شهر، وسيع ترين 
شبکه شهري در بين استان های کشور را 
داراست، تصريح کرد: اکنون حدود 14هزار 
هکتار از اراضي شهري استان اصفهان در 
بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری قرار 
دارد، 8 هزار و 100 هکتار از اين پهنه ها 
به عنوان بافت فرسوده ميانی شناسايی 
شده و  3هزار و ٧83  هکتار سکونتگاه های 
غيررسمی و حاشــيه ای و 2 هزار و 200 
هکتــار آن بافت تاريخی اســت که اين 
ميزان بيــش از 10 درصد کل بافت های 
فرسوده و ناکارآمد کشور را شامل می شود. 
همچنين بر اساس مطالعات و تحقيقات به 
عمل آمده تاکنون، بافت های حاشيه ای و 
سکونتگاه های غيررســمی در برگيرنده  
50 محله با جمعيتی بالــغ بر 450 هزار 

نفر است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان خبر داد:  

اجرای  ۲۰ پروژه بازآفرینی شهری 
عليرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان 
توضيحاتی در خصوص فعاليت های بازآفرینی این استان ارایه 
کرد و با بيان این که هم اکنون 20 پروژه از دو ردیف اعتباری در 
شهر اصفهان در دست اجراست، گفت: احداث مدرسه ۹ کلاسه 
محله صالح آباد نجف آباد، تکميل مجتمع فرهنگی- ورزشی 
محله کارگر کاشان با پيشرفت فيزیکی 20درصد، پروژه تکميل 
محوطه سازی برج کبوتر و محوطه پيرامون واقع در محله کوچه 
باغ شاپورآباد، مشــارکت در احداث مجموعه فرهنگی امام 
صادق)ع( محله همت آباد اصفهان با ۱۵ درصد پيشرفت فيزیکی، 
پروژه احداث دو سرای محله در محله جوی آباد خمينی شهر و 
پروژه مرمت و بهسازی بازار تاریخی نطنز از جمله پروژه های در 

دست اجرا به شمار می روند.

     حدود ۱۴هزار هکتار از اراضي شهري استان اصفهان در بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری قرار دارد

ملودی دهانی
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

 ميز تخصصی تجارت
 با آفریقای مرکزی و غربی در اتاق بازرگانی 

در اولين جلسه ميز تخصصی تجارت با آفريقای مرکزی 
و غربی که بــه صورت وبيناری و بــا حضور علی اکبر 
رضايی، رئيس اداره سوم آفريقا در وزارت امور خارجه 
برگزار شد، شرکت کنندگان با حوزه های مختلف ازجمله صنايع غذايی، فلزات 
گرانبها، محصولات پتروشيمی و غيره آشنا شدند.در اين جلسه مباحثی مانند نحوه 
حضور و تبليغات در بازار آفريقا، صادرات و واردات محصولات کشاورزی، مصنوعات 
فلزی و غير فلزی، تعرفه ها ،ظرفيت  مواد معدنی و  پلاتين، طلا، اورانيوم، صادرات 
خدمات فنی و مهندسی  و همچنين نحوه حمل کالا به کشورهای آفريقايی نيز 
بررسی شد.همچنين در اين نشست پيشنهاد شــد تا با همکاری اتاق بازرگانی 

اصفهان ميزهای تجارت با کشورهای آفريقايی برگزار شود.

تاثير رعایت قوانين رانندگی از سوی والدین 
بر رفتار ترافيکی فرزندان 

رئيس پليس راهنمايی و رانندگــی گفت: با گزارش 
شهروند وظيفه شناس، مبنی بر انجام رفتار خطرآفرين 
راننده ســواری در کلانشهر اصفهان؛ پليس بلافاصله 
نسبت به بررســی موضوع و متوقف کردن خودروی مذکور اقدام کرد. سرهنگ  
محمدرضا محمدی بيان داشت: پس از اعلام موردی مبنی بر اينکه راننده يک 
سواری چری رفتارهايی خطر آفرين در رانندگی دارد ، بررسی موضوع در دستور 
کار قرار گرفت و خودروی اين راننده خطر ساز در حاليکه که 2 فرزند خود را بر 
لبه شيشه های عقب خودرو نشانده بود متوقف شد.وی افزود: راننده خاطی پدر 
خانواده پس از اعمال قانون و شرکت در دوره های آموزشی پليس مورد توجيه، 
ارشاد و آموزش قرار گرفت.سرهنگ محمدی درپايان خاطر نشان کرد: همبستگی 
مثبت بين رفتار ترافيکی کودکان، نوجوانان و جوانان با والدينشان وجود دارد؛ که 
نشأت گرفته از آموزش های رفتار ايمن در دوران کودکی و ساير مراحل رشد تا 

جوانی می باشد.

 رشد ۱۴۴ درصدی توليدات
 محصولات گياهی در استان اصفهان

معاون بهبود توليدات گياهی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان گفت: ميزان توليد 
انواع محصولات گياهی شامل زراعی، باغی و گلخانه ای در اين استان نسبت به 

هشت سال قبل بالغ بر 144 درصد افزايش يافته است.
اصغر رستمی افزود:  توليد محصولات گياهی استان اصفهان سال 92 حدود سه 
ميليون و 940 هزار تنُ بود که در پايان سال قبل به بيش از پنج ميليون و ٧04 هزار 
تن افزايش پيدا کرد. وی با اشاره به زيرمجموعه های توليدات گياهی ادامه داد: 
سال گذشته حدود چهار ميليون و 641 هزار تن محصولات زراعی در اين خطه 

توليد شد که در مقايسه با هشت سال قبل بالغ بر 1.44 برابر افزايش پيدا کرد.
معاون بهبود توليدات گياهی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان توليد مجموع 
محصولات گلخانه ای و باغی را در اين استان در سال قبل  بيش از يک ميليون تن 
اعلام و خاطرنشان کرد: اين مقدار نسبت به آغاز فعاليت دولت يازدهم حدود 335 
هزار تن بيشتر شد. رستمی با اشاره به تنوع محصول در استان اصفهان تصريح کرد: 
مشارکت فعالان و سرمايه گذاران بخش خصوصی يکی از عوامل رشد توليدات و 
تنوع آن به شمار می رود و از سوی ديگر ارائه تسهيلات و حمايت ها سبب توسعه 

کشاورزی شد.
وی اظهارداشت: ارتقای ميزان برداشت محصول نسبت به سطح زير کشت از ديگر 
شاخص های موثر در کشاورزی استان اصفهان است که در مقايسه با ديگر مناطق 

کشور جايگاه خوبی در اختيار داريم.
معاون بهبود توليدات گياهی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان تحقق جهش 
توليد را منوط به حمايت بيشتر از کشاورزان و تسهيلات بانکی دانست و گفت: 

استان اصفهان قابليت جهش هرچه بيشتر در اين بخش را دارد.

تجــــارت

هشــــدار

کشــــاورزی

دستگیری هکر اینترنتی در  خمینی شهر  
فرمانده انتظامی شهرستان خمينی شهر گفت: فردی که با هک کردن صفحه 
يکی از کاربران شــبکه اجتماعی تلگرام اقدام به کلاهبرداری از مشتريان وی 
کرده بود در عمليات کارشناســان پليس فتای اين شهرســتان شناســايی و 
دستگير شد. سرهنگ  غلامرضا براتي  در تشريح اين خبر گفت: در پي شکايت 
يکي از شهروندان مبني بر اينکه صفحه شبکه اجتماعی )تلگرام( وي که جهت 
تبليغات مورد استفاده می شد، توســط فردی ناشناس هک شده است موضوع 
در دســتور کار کارشناسان پليس فتای شهرســتان خمينی شهر قرار گرفت.

وی افزود: در بررســی های صورت گرفته مشخص شــد متهم پيامی مبنی بر 
درخواست پول به مشتريان صفحه هک شــده فرستاده و مشتريان هم به علت 
 عدم اطلاع از جعلی بودن پيام بالغ بر  40 ميليون ريال را به حساب متهم واريز

 کردند.

دستگیری سارق محتویات داخل خودروها در  لنجان  
رئيس پليس آگاهی فرماندهی انتظامی اســتان، از دســتگيری ساق 
محتويات داخل خودروهای شــهروندان در عمليات کارآگاهان پليس 
آگاهی شهرســتان لنجان و اعتــراف وی به 18 فقره ســرقت خبر داد. 
سرهنگ  حسين ترُکيان  بيان داشت: کارآگاهان پليس آگاهی فرماندهی 
انتظامی شهرســتان لنجان در پی وقوع چندين فقره سرقت محتويات 
و قطعات داخل خودروهای شــهروندان موضوع را در دســتور کار خود 
قرار دادند.وی افزود: کارآگاهان پس از بررســی صحنه های وقوع جرم 
و انجام يک ســری اقدامات علمی و تخصصی و بررســی مشــخصات 
ســارقان ســابقه دار و آثار به دســت آمده از محل های وقوع ســرقت 
 سرانجام رد پای يکی از سارقان ســابقه دار را در اين سرقت ها به دست

 آوردند.

کشف کلت کمری توسط پلیس اصفهان 
فرمانده انتظامي شهرستان اصفهان از کشــف يک قبضه کلت جنگی و 2 عدد 
فشنگ مربوطه در اين رابطه خبر داد.سرهنگ  حميدرضا اکبری   گفت:ماموران 
پليس اصفهان با اشرافيت و هوشمندی خود مطلع شدند فردی قصد دارد با يک 
دستگاه خودرو سواری جک يک قبضه اسلحه جنگی کلت کمری را حمل کند 
که بلافاصله موضوع را در دستور کار قرار دادند.وي در ادامه افزود : ماموران پس 
از کسب اطلاعات لازم طی هماهنگی با مقام قضائی خودروی مذکور را با5 نفر 
سرنشين متوقف و در بازرسي به عمل آمده از آن يک قبضه اسلحه کلت جنگی با 
2 فشنگ مربوطه را کشف و سرنشينان خودرو را دستيگر کردند.فرمانده انتظامي 
شهرستان اصفهان درپايان با اشاره به اينکه متهمان با تشکيل پرونده قضايي به 
مرجع قضائی تحويل شدند گفت : امنيت مردم خط قرمز ناجا ميباشد و نيروی 

انتظامی با مخلين امنيت با تمام ظرفيت خود مقابله می کند .

کلاهبرداري از دانشجویان با درج آگهي جعلي ترجمه 
 رئيس پليس فتا استان ازدستگيري فردي که با درج آگهي جعلي ترجمه متون 
در شبکه هاي اجتماعي از دانشجويان کلاهبرداری می کرد در عمليات ماموران 
اين پليس خبر داد.سرهنگ  مرتضوي  گفت : در پي شکايت تعدادي از دانشجويان 
مبني بر اينکه فردي در يکي از شبکه هاي اجتماعي با ترفند ترجمه ارزان قيمت 
متون، اقدام به دريافت بيعانه و هزينه پيک مي کند و در نهايت هيچ گونه خدماتي 
ارائه نمي دهد، موضوع در دستور کار کارشناسان اين پليس قرار گرفت.وی افزود: 
کارشناسان با تحقيقات علمی و تخصصی خود دريافتند  متهم با استفاده از اين 
ترفند به ازاي هر درخواست مبلغ 2 ميليون ريال به عنوان بيعانه و هزينه پيک 
دريافت می کرده است.سرهنگ مرتضوی با بيان اينکه متهم با اين ترفند موفق 
شده بود ٧0 ميليون ريال از دانشجويان کلاهبرداری کند  عنوان داشت: با استفاده 

از اقدامات علمی  و پليسي، سرانجام هويت اصلی متهم به دست آمد.
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موارد تک گیر کرونای هندی و آفریقایی در پایتخت
معاون درمان ستاد کرونا اســتان تهران ضمن تشریح روند بیماری در اســتان، از موارد تک گیر 
ویروس جهش یافته هندی و آفریقــای جنوبی در تهران خبر داد و در عیــن حال درباره امکان 

جایگزینی دوز دوم واکسن های تزریق شده با دیگر واکسن های موجود، توضیح داد.
 دکتر نادر توکلی با اشاره به روند کاهشی بیماری کرونا در استان تهران، گفت: البته شیب بسیار 
ملایم است و کماکان تعداد بستری های قابل توجه است اما خوشبختانه تعداد فوتی ها کمتر شده 
است . اما روند کاهشی مانند پیک های قبلی چشمگیر نیســت. نسبت به دهم فروردین که پیک 
آغاز شد و تا انتهای فروردین به اوج خود رسید می توان گفت روند پیک بیماری تقریبا ۵۰ درصد 
کاهش داشته است و تعداد بستری ها از حدود ۱۷۰۰ نفر به ۷۰۰ نفر رسیده است و به همین ترتیب 
مراجعات سرپایی هم اکنون حدود ۴۵۰۰ نفر در روز است. تعداد کل بیماران از حدود ۱۰ هزار نفر 
به حدود ۴۵۰۰ نفر رسیده است و فوتی های روزانه حدود ۳۰ تا ۳۵ نفر شده است. حدودا هفته ای 
۱۵ تا ۲۰ درصد کاهش بار بیماری داشــتیم و در ۳ یا ۴ هفته اخیر ۵۰ درصد کاهش بار بیماری 

داشتیم، البته کماکان مراجعات به مراکز درمانی ادامه دارد.
وی افــزود:از طرفی در مواردی تعداد ترخیصی ها از تعداد بســتری ها افزایــش می یابد زیرا هم 
مراقبت ها افزایش یافته اســت و هم بیماری از نظر مرگ و میر و شــدت، ســیر آرام تری دارد. 
خوشبختانه میزان مرگ و میر افراد بالای ۷۰ سال کاهش یافته است که شاید به نوعی این موضوع 
را بتوان با گسترش پوشش واکسیناسیون مرتبط دانست.توکلی علت روند کاهشی گذر از پیک 
چهارم را حجم بالای ویروس معرفی و اظهار کرد: ما حجم زیــادی از بیماران را در کلینیک های 
سرپایی مدیریت می کردیم تا با کمبودی مواجه نشویم، اما به نظر می رسد این رفتارِ یک ویروس 
جهش یافته اســت. البته این امکان از نظر اقتصادی وجود ندارد که تک تک بیماران از نظر اینکه 
به چه نوع جهشی از ویروس مبتلا شدند را بررسی کنیم هرچند که از نظر اپیدمیولوژیک  هم این 
موضوع توجیه ندارد ولی طبیعتا رفتار جدید ویروس با سال گذشته و ویروس ووهان متفاوت است . 
موارد تک گیری از ویروس هندی و آفریقایی هم در اســتان گزارش شده است اما اینگونه نیست 
که بخواهیم همه مبتلایان را مرتبط با این جهش ها بدانیم.وی همچنین درباره برگزاری انتخابات 
ریاست جمهوری و رعایت پروتکل های بهداشــتی آن، تاکید کرد: قطعا ستاد ملی مقابله با کرونا 

پروتکل هایی را ابلاغ می کند و بر این اساس و با رعایت 
آن ها، چالش ما به شدت کاهش می یابد.

به گفتــه وی، با ســرعت بخشــیدن بــه مقوله 
واکسیناسیون پیش بینی ها از روند بیماری بویژه 
مرگ و میر ناشــی از آن طی روزهای آتی کاهشی 

است.
توکلی درباره احتمال بروز پیک پنجم کرونا نیز گفت: 

نمی توان صد درصد اعلام کرد پیک پنجم رخ می رهد 
یا خیر. طبیعتا اگر پروتکل ها به درســتی انجام نشود فراز 

و نشیب هایی خواهیم داشت. محاســبه ای برای بررسی شدت 
عفونت ویروس داریم که بر اساس ضریبی به نام R بیان می شود. وقتی R کمتر از عدد یک باشد 
یعنی بیماری روبه کاهش است، در حال حاضر عدد R که در یک ماه اخیر کمتر از یک بوده است 

روند ثابتی را نشان می دهد که بیماری در اوج نیست.
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 عضو علمی کمیته
 کشوری کرونا:

قارچ سیاه فقط افراد 
 فاقد ایمنی را 
درگیر می کند

عضــو علمــی کمیته کشــوری 
کرونا گفت: افــرادی دچار عارضه 
قارچ سیاه می شــوند که کورتون 
و یا دگزامتازون بــا دز بالا دریافت 
می کنند و یا سطح ایمنی بدنشان 

کاهش یافته است.
مســعود مردانــی، متخصــص 
بیماری هــای عفونی و عضو علمی 
کمیته کشوری کرونا، در گفتگو با 
باشگاه خبرنگاران جوان اظهار کرد: 
برای اینکه درگیــری ریه بیماران 
مبتلا به کرونا را کاهش دهیم، در 
فاز ریوی بیمــاری، اقدام به تجویز 
کورتــون و دگزامتازون می کنیم و 
گاهی حتی دُزش را بالا می بریم. این 
دارو ها باعث بهبودی میزان مرگ 
و میر و افزایش کارایی اکســیژن 

رسانی به ریه می شود.
او افــزود: اما مصرف بیــش از حد 
این داروها در افرادی مثل بیماران 
دیابتی و مبتلایان به بیماری های 
بدخیم کــه نقص ایمنــی دارند، 
می تواند احتمال ابتلا به نوعی قارچ 

را افزایش دهد.
مردانی ادامه داد: ایــن عارضه به 
دلیــل تغییراتی که در سیســتم 
تنفسی، بینی و حتی چشم فرد به 
شکل لکه های سیاه خودش را نشان 
می دهد، قارچ سیاه نامیده می شود.

این متخصص بیماری های عفونی 
گفت: البته قارچ سیاه بیماری نادری 
است که افراد فاقد ایمنی را درگیر 
می کند. این نوع بیماری از گذشته 
وجود داشته اســت و ارتباطی به 

ویروس کرونا ندارد.
او ادامه داد: ســه مــاه پیش یک 
بیمار در بیمارستان لقمان حکیم 
داشتیم که به دلیل کرونای خیلی 
شــدید بســتری شــده بود و دُز 
بالای دگزامتــازون دریافت کرده 
بود. وقتی دوره درمانش تمام شد 
و می خواســتیم بیمار را ترخیص 
کنیم، متوجه ابتلای او به قارچ سیاه 
شده و مجبور شدیم بیمار را جراحی 
کنیم؛ پس از انجام جراحی و نمونه 
برداری، تشخیص قارچ سیاه تایید 

شد.
عضو علمی کمیته کشوری کرونا 
بیان کرد: برای بیمار، درمان بسیار 
موثر ضدقارچ انجام شد و حدود ۶ 
هفته هم علاوه بــر زمانی که برای 
کرونا بســتری بود، در بیمارستان 
بســتری و ســپس با حال خوب 

ترخیص شد.
مردانــی تصریــح کرد: امــا همه 
بیمارانی که به قارچ ســیاه مبتلا 
می شــوند، بهبود پیدا نمی کنند 
و افرادی کــه دیر بیماری شــان 
تشخیص داده می شود و دیر درمان 
ضد قارچ را دریافت می کنند، دچار 
مرگ و میر ناشــی از ابتلا به قارچ 

سیاه می شوند.
او افــزود: به منظــور جلوگیری از 
ابتلا و شــیوع این قارچ خطرناک، 
توصیه ما به افراد و به ویژه بیماران 
کرونایی این اســت که تحت هیچ 
شرایطی، کورتون و دگزامتازون را 
خودسر مصرف نکنند.این متخصص 
بیماری های عفونی گفت: در مورد 
بیمارانی که بستری هستند و طبق 
تجویز پزشــک تزریق دگزامتاون 
برایشان صورت می گیرد، پزشک 
معالجشان باید حتما دقت داشته 
باشد که در طول دوره درمان، بیمار 
مبتلا به عفونت قارچی قارچ سیاه 
نشود و اگر هم ابتلا رخ داد، سریعا 
باید مراحل درمانی انجام شــود تا 
جلوی مرگ و میر افراد به دلیل ابتلا 

به این عفونت قارچی گرفته شود.

سلامت
گزارش

ISFAHAN
N E W S

از زمانی که به طور رسمی شیوع ویروس کرونا در کشور اعلام شد؛ 
خانه نشینی، اضطراب و ترس این پرسش را در ذهن همه ایجاد 
می کرد که چه زمانی شرایط به حالت عادی بازمی گردد، برخی 
می گفتند با گرم شدن هوا ویروس بر سطوح نمی ماند و اوضاع بهبود 
پیدا می کند، مدتی گذشت فرضیه  گرم شدن هوا منتفی شد. اولین 
و مهم ترین علت شیوع؛ مجاری تنفسی، چشایی و بویایی شناخته 

شد و متهم ردیف اول انسان ها شدند.

 بهداشت نیوز
گزارش

ISFAHAN
N E W S

حالا دیگر جز کشف واکسن 
هیچ راهی برای بازگشت به 
شرایط عادی وجود نداشت؛ 
واکســنی کــه در بهترین 
حالت بیشتر از یکسال طول 
می کشید تا کشف و اثرگذاری 
آن مورد تایید قرار گیرد. اولین 
واکسن های کشف شده فایزر و مدرنا بودند 
که اولویت استفاده از آن ها مردمان کشور 
تولیدکننده بودند. کم کم واکسن های دیگر 
هم از راه رســیدند اما ورود آن ها به پروژه 
کواکس مدتی طول کشید و ایران در نهایت 
با تاخیر اقدام کرد که نتیجه آن واردات بیش 
از پنج میلیون دوز واکسن تاکنون بوده است.

اما بعد از گذشت مدتی از واکسینه شدن 
برخی گروه هــای جمعیتــی، موضوعی 
که نشانه هایش در بیمارســتان ها ظاهر 
شــد، حضور افراد واکسینه شده مبتلا به 
کووید۱9 بود که حال برخــی از آن ها نیز 
وخیم شده بود. بسیاری از این افراد با این 
نگاه که واکسیناسیون فردی آن ها سبب 
خواهد شد دیگر در معرض ابتلای بیماری 
قرار نگیرند، از زدن ماسک خودداری کرده 
و با نقض پروتکل های بهداشتی، دورهمی و 
مهمانی ها را که بیش از یکسال و اندی به 

کنار رفته بود، برقرار کردند.
این درحالی است که مطابق با اعلام سازمان 
بهداشت جهانی تا زمانی که درصد زیادی 
از جمعیت واکسینه نشوند، کنار گذاشتن 
پروتکل های بهداشــتی مجاز نیست و با 
احتمال بالا شیوع ویروس ادامه پیدا خواهد 
کرد. اتفاقی که در ســایه ضعف شــدید 
اطلاع رسانی از سوی وزارت بهداشت کشور 
را فراگرفت و حالا مینو محرز، عضو کمیته 
علمی ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کرده 
که امروز بیمارستان ها پر از افرادی است که 
واکسن دریافت کرده اما باز به دلیل رعایت 
نکردن پروتکل ها مبتلا به کرونا شده اند.عضو 
کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا در 
پاسخ به این پرسش که چه زمانی افراد مجاز 
به برداشتن ماسک بعد از واکسینه شدن، 

هستند می گوید: تا درصد بالایی از جامعه 
واکسینه نشود، همچنان رعایت پروتکل ها 
بهترین راه برای پیشگیری از بیماری است.

دکتر مینو محرز اضافه می کند: خطر ابتلا 
پس از تزریق واکسن پابرجاست؛ بنابراین 
افراد پس از دریافت واکســن تا زمانی که 
اغلب افراد جامعه واکســینه شوند، نباید 
ماســک خود را بردارند. مبتلایان جدید 
بیشتر از میان کسانی هستند که واکسن 
دریافت کرده انــد و پــس از آن از رعایت 
فاصله گذاری دست برداشــته اند و با این 
کار، هم خود و هم اطرافیان را دچار بیماری 

کرده اند.
به گفته او؛ در کشورهای اروپایی و آمریکایی 
که اکثر افراد واکسینه شده اند، دولت  اعلام 
کرده است که افراد می توانند ماسک خود 
را بردارند. محرز تاکید می کند:  با توجه به 
جهش های متعدد ویروس کووید۱9، هنوز 
نمی دانیم که واکسن های موجود تا چه حد 
در برابر این جهش ها موثر هستند. بنابراین 
باید همچنان پروتکل های بهداشــتی را 
رعایت کرد. حتی ابتلای چندباره به کرونا نیز 
ایمنی دائمی نمی دهد. در مورد واکسن ها 
نیز همینطور است و تزریق واکسن، ایمنی 
دائمی ایجاد نمی کند. به گفته کارشناسان؛ 
تاثیر واکسن های موجود کرونا بین ۶ماه تا 
یکسال باشد. بعد از آن باید دوباره واکسن 

کرونا را تزریق کرد.
همانطور که مینو محرز نیــز تاکید کرد؛ 
شکی نیســت که واکسیناسیون عمومی 
می تواند رفته رفته ریشه کرونا را بخشکاند 
اما اینکه هنوز ۱۰درصد جامعه هم واکسن 

دریافت نکرده باشند و بعد از تزریق واکسن 
کرونا به رها کردن پروتکل های بهداشتی 
روی بیاوریم، کاملا آســیب زننده است. از 
سوی دیگر، پزشــکان متخصص نیز بارها 
اعلام کرده اند تزریق واکســن فقط جلوی 
مرگ ومیر افراد و شــدت یافتن بیماری را 
خواهد گرفت و دلیلی بــر رعایت نکردن 

پروتکل ها نیست.
محمدرضا محبوب فر، عضو انجمن علمی 
آموزش بهداشــت و ارتقای سلامت ایران 
معتقد است؛ زمانی که فردی واکسن کرونا 
دریافت می کند، حتی اگر به کرونا هم مبتلا 
شود، به احتمال بسیار قوی دچار عوارض 
حاد بالینی نمی شود. یعنی واکسن زدن به 
احتمال بسیار قوی، مانع از آن می شود که 

بیمار مبتلا به کرونا فوت کند.
همچنین واکســن زدن به احتمال بسیار 
زیاد، مانع از آن خواهد شــد که فرد حتی 
در صورت ابتلا به کرونا به بستری در بخش 
مراقبت های ویژه نیاز داشــته باشد. این 
یافته ها درباره انواع واکســن کرونا، بسیار 
امیدوارکننده است. درعین حال باید این 
هشدار جدی را هم در نظر داشت که فرد 
حتی پس از تزریق واکسن کرونا هم ممکن 
است ناقل ویروس کووید۱9 باشد. بنابراین 
اینکه فردی پس از واکسن زدن فکر کند که 
حالا می تواند ماسک را بردارد و مثل دوران 
قبل از کرونا رفتار کند، برداشــت بســیار 
اشتباهی اســت. این کار می تواند سلامت 

اطرافیان را هم به خطر بیندازد.
او می گوید: افرادی که واکسیناسیون نوبت 
اول خود را انجــام داده اند باید همچنان از 

ماســک اســتفاده کــرده و پروتکل های 
بهداشــتی را رعایــت کنند. افــرادی که 
واکسیناسیون نوبت دوم را انجام دادند باید 
پس از دو هفته از انجام آن، ماسک را بردارند 
و به زندگی عادی برگردند و هشت ماه بعد 
واکسن نوبت سوم را به عنوان یادآور دریافت 
کنند. کسانی که واکســن نوبت دوم آن ها 
به تعویق افتاده کماکان باید پروتکل های 
بهداشتی از جمله ماســک و موارد دیگر را 
رعایت کنند و هرگونه کوتاهی در این زمینه 

جان افراد را به خطر می اندازد.
ستاد ملی مقابله با کرونا تاکید می کند که 
مردم باید برای حفظ سلامت خانواده خود و 
جامعه افراد واکسینه شده تمام پروتکل های 
بهداشتی را برای پیشگیری از انتشار بیماری 
کووید۱9شامل ماسک زدن و رعایت فاصله 
اجتماعی، پرهیز از حضــور در مکان های 
پرجمعیت را رعایت کنند. زمانی که تمام 
افراد حاضر در یک جمع واکســینه شوند، 
می توان در مــورد کاهش محدودیت های 
مرتبط با پیشــگیری از بیماری کووید۱9 
اظهارنظر کرد، تا واکسیناســیون عمومی 
یــا حداقــل ۷۰ تــا ۸۰درصــدی انجام 
نشــده نمی توان گفت هیچ فردی، حتی 
واکسینه شــده را هم در برابر کرونا ایمن 
دانست. افرادی که واکسینه می شوند نیز 
می توانند در زمان مواجهه با ویروس کرونا 
به صورت ناقل بدون علامت، ویروس را به 
نزدیکان خود منتقل کنند؛ یعنی باید توجه 
کرد فردی که واکســینه می شود نیز تا دو 
یا سه هفته اول هم می تواند ناقل ویروس 

باشد.

با واکسن، روئین تن نمی شوید
نکات تغذیه ای برای کاهش آرسنیک برنج

مدیرگروه بهبود تغذیه معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی دزفول با ارائه 
نکات تغذیه ای درخصوص کاهش سم آرسنیک برنج گفت: دریافت این عنصر 
در مدت طولانی باعث تجمع و اختلال در عملکرد کبد، کلیه، خون و استخوان 
می شود. میترا جودکیان افزود: برنج غذای اصلی و تامین کننده بخش عمده 
انرژی افراد در بسیاری از نقاط جهان است. وی ادامه داد: آلودگی برنج با فلزات 
ســنگین یکی از موارد محتمل آلودگی های محیطی است که طی آن تحت 
شرایط خاصی از قبیل آلودگی آب، خاک و نزدیکی مزارع برنج به مراکز صنعتی 
و فاضلاب های مربوطه، عناصر سنگین به برنج منتقل شده و در آن تجمع پیدا 
می کنند. جودکیان شایع ترین موارد گزارش شده را آلودگی برنج با آرسنیک، 
کادمیم، جیوه و سرب دانست و گفت:  این عناصر نقشی در رشد و حیات انسان 
ندارند و دریافت آنها در مدت طولانی باعــث تجمع در ارگان هایی نظیر کبد، 
کلیه، خون و استخوان و ایجاد اختلال در عملکرد آنها می شود که مسمومیت 
و عوارضی از جمله سرطانزایی و  ایجاد نقص مادرزادی در نوزادان را به دنبال 
دارد.وی با بیان اینکــه برنج دومین غذای اصلی در ایران بعد از گندم اســت، 
افزود: بررسی ها نشان داده در برنج حدود ۱۰ برابر سایر غلات آرسنیک تجمع 
می یابد؛ این عنصر در دانه های برنج در لایه سبوس بیرونی اطراف آندوسپرم 
متمرکز می شود و به این معنی است که برنج قهوه ای آرسنیک بیشتری نسبت 
به برنج ســفید دارد.  مدیرگروه بهبود تغذیه معاونت بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی دزفول اظهارداشت: فرآیند آســیاب کردن، آرسنیک را از برنج سفید 
حذف می کند اما ۷۵ تا 9۰ درصد از مواد مغــذی آن را نیز از بین می برد.وی 
افزود: برخی از روش های پخت تا حدود زیادی محتوای فلزات سنگین را کاهش 
می دهند با این حال اثر روش پخت بر این نوع آلودگی همواره یکســان نیست 
و در مطالعات، نوع واریته برنج، محتوای اولیه فلز ســنگین، نوع فلز سنگین و 
آلودگی آب پخت، نوع ظروف مورد اســتفاده برای پخت و دمای آب به عنوان 
عوامل مداخله گر مورد بررســی قرار گرفته اند که بر تغییــرات غلظت فلزات 
سنگین در برنج پخته شــده تاثیرگذار هســتند.جودکیان درخصوص نحوه 
پخت برنج گفت: پخت برنج در کشــورهای مختلف متفاوت بوده و بر میزان 
آرسنیک باقیمانده در برنج پخته شده موثر است؛ در روش کته کردن برنج یا 
پخت با مایکروفر، آب در برنج باقی مانده و هیچ گونه آرســنیکی از آن خارج 
نمی شود ولی در روش آبکشی مقداری از آرســنیک برنج خارج می شود. وی 
با بیان اینکه شستن برنج طبق مطالعات باعث کاهش آرسنیک به میزان ۵۰ 
درصد می شود، افزود: نتایج برخی از دیگر مطالعات نشان داده در برنج سفید 
بیشتر فلزات از طریق آب سرد و در برنج قهوه ای بیشتر از طریق آب گرم خارج 
می شود.این کارشناس تغذیه بیان کرد: طبق توصیه متخصصان، پختن برنج با 
حجم زیاد آب روش دیگر پخت و بهترین روش برای کاهش میزان آرسنیک با 
کاهش حداقلی مواد مغذی برنج است؛ در این روش میزان ریزمغذی های برنج 
مثل ویتامین های گروه B از بین نمی رود و ارزش غذایی برنج حفظ می شــود.

وی افزود: برای پخت برنج بایــد در یک قابلمه به ازای هــر فنجان برنج خام 
چهار فنجان آب در قابلمه ریخته شود؛ بعد از به جوش آمدن آب، برنج از قبل 
خیسانده شده را درون قابلمه ریخته تا به مدت پنج دقیقه بجوشد.جودکیان 
ادامه داد: بعد از پنج دقیقه برنج باید آبکش و آب آن دور ریخته شــود، دوباره 
برنج باید داخل قابلمه ریخته و به ازای هر فنجان برنج این بار ۲ فنجان آب درون 
قابلمه ریخته شود؛ میزان حرارت زیر قابلمه کم و در قابلمه گذاشته شود تا آب 
برنج تمام و برنج دم بکشد.وی گفت: در این روش ضمن حفظ ارزش غذایی برنج 
و ریزمغذی های آن، ۷۰ درصد آرسنیک از برنج به خصوص برنج سفید خارج 
می شــود؛ این روش در هنگام تهیه برنج برای نوزادان و کودکان بسیار توصیه 
می شود زیرا آنها بیشتر در معرض خطر قرار گرفتن در معرض آرسنیک هستند

گزارش

محمدرضا محبوب فر، 
عضو انجمن علمی 
آموزش بهداشت و 

ارتقای سلامت ایران 
معتقد است؛ زمانی که 

فردی واکسن کرونا 
دریافت می کند، حتی 

اگر به کرونا هم مبتلا 
شود، به احتمال بسیار 

قوی دچار عوارض 
حاد بالینی نمی شود. 
یعنی واکسن زدن به 
احتمال بسیار قوی، 

مانع از آن می شود که 
بیمار مبتلا به کرونا 

فوت کند.

سبک زندگی

از دست دادن حس بویایی بعد از بهبودی کرونا در تمام افراد 
متفاوت بوده به همین دلیل نمی توان گفت که زمان مشخصی 

برای بازگشت آن وجود دارد.
 با گذشت یک سال از شیوع ویروس کرونا بسیاری از بهبودیافتگان 
همچنان با عوارض این بیماری دست و پنجه نرم می کنند. یکی از 
اصلی ترین علائم ابتلا به این ویروس، کاهش حس بویایی است. این 
عارضه خیلی ها را نگران کرده است زیرا گمان می کنند که قرار است 
دیگر حس بویایی نداشته و نتوانند بوی هر چیزی را استشمام کنند. 
البته درصد این نوع عارضه در تمام افراد متفاوت بوده به همین دلیل 
نمی توان گفت که همه افراد در یک زمان مشخص و یکسان بهبود 

پیدا می کنند.
محققان می گویند افرادی که پس از ابتلا به کووید ۱9، حس بویایی 
خود را از دست داده و در صددند تا بار دیگر این حس را بدست آورند 

به جای درمان با استروئیدها تحت "آموزش بویایی" قرار بگیرند.
چند تمرین برای بازگشت حس بویایی

علیرضا مصباحی، متخصص گوش و حلق و بینــی در گفت وگو با 
باشگاه خبرنگاران جوان اظهار کرد: بیماری کرونا باعث می شود که 
عوارض متفاوتی در افراد ظاهر شود که یکی از آن ها از دست دادن 

حس بویایی است.
او افزود: زمان بازگشت حس بویایی در بعضی از افراد کرونایی ۲ تا 
۳ هفته بعد از بهبود اســت. البته در برخی هم تا ۳ ماه یا حدود یک 

سال طول می کشد.
مصباحی ادامه داد: بیماران مبتلا به کرونا با از دســت دادن حس 
بویایی دچار مشکلات زیادی می شوند و حتی تجربه غذا خوردنشان 
هم به طور کامل تحت تأثیر قرار می گیرد، استشمام بوی غذا نقش 
مهمی در لذت بردن از آن دارد که اختلال بویایی و حس چشایی را 

هم تا حدی مختل می کند.

او گفت: با وجود این که بیماران مبتلا به کرونا برای بازگشت حس 
بویایی و چشایی خود باید صبر کنند، ولی برای بازگشت زودتر این 
حس بهتر است برای مدت ۲ تا ۴ هفته، روزانه ۲ تا ۳ بار بینی شان 
را با سرم شستشوی ولرم بشویند. با بکارگیری این روش به کاهش 
التهابات و آثار عفونت در مجرای تنفســی کمک زیادی می کنند. 
همچنین استشــمام ۴ عصاره از ۴ رایحه، برای بازگشت هر زودتر 

حس بویایی و چشایی می تواند مؤثر باشد.
این متخصص گوش و حلق و بینی تصریح کــرد: مصباحی درباره 
روش درمان این نوع عارضه تصریح کرد: عصاره رز، لیمو، آویشــن 
یا اکالیپتوس را انتخاب کرده و هر عصــاره را دو بار در روز )صبح و 
عصر( به مدت ۱۰ ثانیه استشمام کنید. بین استشمام هر عصاره ۱۰ 
ثانیه فاصله دهید. بهتر اســت این عصاره با غلظت بالا در دسترس 

بیمار قرار بگیرد.
او افزود: گاهی ممکن است طول درمان بین ۴ تا ۱۲ هفته زمان ببرد. 
استشمام مرتب این عصاره ها می تواند در درمان اختلال های بویایی 
مؤثر باشــد. این عصاره ها جایگزین هم دارند، به جای رز از نسترن، 
بابونه، بهارنارنج، نرگس، یاس و ســنبل می توانند اســتفاده کرد. 
جایگزین های لیمو در این روش درمانی پرتقال و نارنگی هســتند. 
افراد به جای آویشن می توانند از میخک، دارچین، هل، وانیل و گلپر 

استفاده کنند.
مصباحی با بیان اینکه عامل اصلی همه بیماری ها اضطراب اســت، 
گفت: داشتن اضطراب و نگرانی به شــدت گرفتن بیماری ها دامن 
می زند. هر چه میزان استراحت و دوری از استرس بیشتر باشد نتیجه 

گرفتن از این روش های درمانی زودتر اتفاق می افتد. 
 ویروس ها باعث ایجاد التهاب در نورون های حســی بینی 

می شوند
بیژن نقیب زاده، متخصص گوش و حلق بینی درباره از دست رفتن 

حس بویایی در دوران کرونا 
اظهار کرد: خوشبختانه از 
دست دادن حس بویایی 
ناشــی از عفونــت لزوما 
به معنــای از بین رفتن 
دائمی آن نیست. اعتقاد 
بر این است که ویروس ها 
باعث ایجــاد التهاب در 
نورون های حسی بینی 
می شوند و بدین ترتیب 
اختلالــی در توانایی 
سلول های عصبی در 
انتقال اطلاعات بو به 
مغز ایجاد می شود؛ اما 

برخلاف چشــم و گوش، سلول های عصبی آســیب دیده در پیاز 
بویایی می توانند در طول زندگی ما بازسازی شوند.

او گفت: از بین رفتن حس بویایی و چشایی بعد از عفونت ویروسی 
می تواند طولانی شود و بین چند ماه تا دو سال یا بیشتر ادامه داشته 
باشــد. حتی ممکن اســت برخی از افراد فقط بخشــی از عملکرد 
بویایی شان برگردد و یا اصلا بهبود پیدا نکنند که همه این موارد به 

زمان بستگی دارد.
نقیب زاده بیان کرد: مصرف قطره هایی مانند فنیل آفرین، نفازولین و 
شربت پسودوافدرین ممکن است در ابتدای زمان مصرف در کاهش 
گرفتگی بینی موثر باشد اما اگر زمان استفاده از آن ها بیش از ۴ روز 
شود، احتمال وابستگی به این دارو ها در افراد تشدید خواهد شد. بهتر 
است سراغ آن ها نروند و اگر برای رفع گرفتگی مجرای بینی از آن ها 
استفاده می کنند، حواس شان باشد که این مدت زمان مصرف آن ها 

بیش 
از ۴ روز طول نکشد.

او گفت: کووید ۱9 یــک کرونا ویروس جدید بــا مکانیزم رفتاری 
و تاثیری متفاوت از ســایر کرونا ویروس هاســت. در مقابل تنفس 
درک، تب بالا و سرفه های خشک از دست رفتن حس بویایی کمتر 
از نشــانه های دیگر ابتلا به این بیماری بوده که مــورد توجه قرار 
گرفته اســت. با وجود این که هنوز به طور صد در صد از شــناخت 
همه مکانیزم های کووید ۱9 و پیامد های آن ادعایی از سوی جامعه 
پزشکی نیست؛ اما تجربه های مشابه نشان می دهد که این اختلال 
کوتاه مدت است و نهایتا بعد از ۴ تا ۱۲ هفته از زمان بهبود نشانه های 
بیماری حس بویایی تان بر می گردد. پس افراد باید صبور باشــند و 
با بکارگیری برخــی اقدامات درمانی و تقویتــی روند و مدت زمان 

بازگشت این حس را کاهش دهند.

بازگشت بویایی مبتلایان به کرونا زمان بر است
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The '1st Intl. Blockchain 
Conference on Cyrptocussrency 
and the World Economy' is 
scheduled to be held in August 
2021.Iranian Innovation and 
Technology Club and the National 
Commission for UNESCO are to 
run the event.The conference is to 
be held on August 5-6, 2021.The 
Head of Iranian Innovation and 
Technology Club Peyman Sarhaddi 
said this conference will create a 
suitable platform for cooperation 
and knowledge transfer among 
professors, elites, and researchers 
in the field of blockchain 

innovation and technology.It 
will also create a common space 
for providing comprehensive 
and effective solutions based 
on knowledge and analysis of 
economic opportunities on a 
national and global basis for better 
management of organizations.
The conference will focus on three 
major aspects of 'blockchain, 
science and development', 
'applications of blockchain in 
technology and industry' and 
'blockchain and economics 
of financial and international 
markets.'

Russians 
studying 
use of 
Sputnik 
V among 
pregnant 
ladies
Experts are 
researching the 
possible use of 
Russia’s Sputnik 
V vaccine among 
pregnant women, 
conclusions can 
be reached in a few 
weeks.
Russian Health 
Minister Mikhail 
Murashko said 
in an interview 
with TASS at the 
St. Petersburg 
I n t e r n a t i o n a l 
Economic Forum 
(SPIEF) that: "As 
for embryotoxicity 
among pregnant 
women, research 
was conducted. 
We tested patients 
who got vaccinated 
against COVID-19, 
and there were 
patients who were 
pregnant and did 
not know that 
[while getting 
the vaccine shot]. 
Right now, we are 
analyzing all data. 
And I think we will 
be able to make 
conclusions in 
the next couple of 
weeks." 
The minister 
pointed out that 
soon, researchers 
will begin to 
analyze the safety 
of inoculation of 
children.
The St. Petersburg 
I n t e r n a t i o n a l 
Economic Forum, 
organized by the 
R o s c o n g r e s s 
F o u n d a t i o n , 
was held on June 
2-5. The event 
included forums 
touching on Small 
and Medium-
Sized Enterprises 
(SME), other 
discussion panels 
such as the Healthy 
Society and Drug 
Safety forums as 
well as the SPIEF 
Junior session. 
SPIEF-2021 was 
hosted in a face-to-
face mode with all 
anti-coronavirus 
measures in 
effect. TASS was 
the official photo 
hosting agency 
and information 
partner of the 
event.
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In a Monday 
meeting in Moscow, 
Mounesan and 
Head of Russia’s 
Federal Agency for 
Tourism Doguzova 
Zarina Valeriyevna 

finalized a joint plan to put 
into practice a visa-free 
agreement, which was signed 
in March 2017.Tehran and 
Moscow’s decision to lift the 
visa requirement for tourist 
groups became effective as of 
June 7.Mounesan, who is in 
Russia to sign the document, 
wrote on his twitter account 
that the signing of this 
document with Ms. Dugozuva 
facilitated international trips 
between the two countries 
up to the end of the year 2023 
for the two states’ touring 
agencies.The agreement on 
lifting the visa requirement 
for the two countries’ tourist 
groups was initially signed on 
March 28, 2017, but in order to 
implement it, arranging a joint 
action plan was needed.
According to this agreement, 
groups of five to 50 Iranian or 
Russian tourists can travel to 
each other’s countries without 
requiring any visa. It is worth 
mentioning that the trips will 
happen of course after both 
countries can overcome the 
spread of the coronavirus 
pandemic.
 Shushtar Hydraulic System
Before the emerge of the 
pandemic, more than 60,000 
Iranian tourists visited Russia 
annually and 36,000 Russians 
visited Iran, said Mounesan, 
expressing hope that after 
lifting the visa requirement 
and getting rid of the corona 
disease, the number of travels 
will increase, keeping in mind 
the close distance between the 
two countries.
Earlier, the Iranian Foreign 
Minister Mohammad 

Javad Zarif and his Russian 
counterpart Sergei Lavrov 
signed a protocol to ease the 
visa requirement between 
the two countries in May 2019.
Mounesan further said that 
Oman and China are among 
the countries that the visa 
requirement had been lifted; 
so, the number of tourists 
to and from those countries 
increased noticeably, but 
after the corona pandemic 
the trend halted.Elsewhere, 
Munesan said in a meeting 
with a number of Iranian and 
Russian tourism activists 
on Monday that the tourism 
capacities in Iran are truly 
unique in the world.
Mounesan addressed the two 
countries’ tourism activists 
that besides the unique 
tourism and sightseeing 
capacities in highly civilized 
and beautiful Iran, exemplary 
security of the country, and 
hospitality of the Iranians as 
a part of their characteristic 
provide an attractive 
combination for the tourists 
from around the globe.
In addition to the unique 
historical monuments, 
diversified cultural sites, 
and pretty and original 
handicrafts, there are 
beautiful landscapes in 
northern parts of Iran, 
including dense forests, high 
mountains, roaring rivers and 
the beautiful deserts in the 
central parts of the country 

that can be attractive for any 
tourist, the Iranian minister 
said.The minister of cultural 
heritage, tourism and 
handicrafts added that there 
are 700 state-run and private 
museums and their cultural 
and historical richness is 
unmatched in the world, 
adding that there are over 350 
noble aboriginal handicrafts 
in handicrafts field.
He also referred to the 
different fields of tourism 
provided by the government, 
such as ecotourism, health 
tourism, agricultural tourism 
and mining tourism.
During the recent years, 400 
hotels and 2,000 residential 
units have been constructed 
in Iranian villages, so along 
with other tourism fields, 
the ground is also paved for 
tourism in Iranian villages.
In recent years, there has been 
a sharp rise in the number of 
Iranian tourists travelling 
to Russia, particularly to 
Moscow and Saint Petersburg.
Russian Foreign Ministry 
spokeswoman Maria 
Zakharova said on Oct 16, 
2020 that visa waiver for 
Iranian tourist groups will 
take effect in the near future, 
noting that Iran and Russia 
signed an agreement on visa 
waiver for tourist groups on 
March 27, 2017.
She also said that as per the 
agreement, tourist groups 
are allowed to visit Russia 

for 15 days.In 2017, Iranian 
President Hassan Rouhani 
and his Russian counterpart 
Vladimir Putin inked a visa-
free agreement for tourist 
groups.Last February, 
Iran’s tourism ministry 
announced at the 27th 
Moscow International Travel 
& Tourism Exhibition (MITT), 
which was held from March 
17 to 19, that the ministry 
would follow up the bilateral 
agreement.Head of the Iranian 
Tour Operators Association 
Ibrahim Pourfaraj said in 2020 
that a majority of potential 
Russian travelers are unaware 
of vast tourist attractions 
existing in every corner of Iran.
The fact is that Iran's political 
and economic relations with 
Russia are considered as good, 
but this has nothing to do with 
attracting tourists because the 
Russian tourists need to make 
up their minds to come to Iran 
for tourism, he said.
Iran expects to benefit 
from its numerous tourist 
attractions such as bazaars, 
museums, mosques, bridges, 
bathhouses, ancient schools, 
mausoleums, churches, 
towers, and mansions, of 
which 24 being inscribed on 
the UNESCO World Heritage 
list.
Based on the 2025 Tourism 
Vision Plan, Iran plans to 
increase the number of tourist 
arrivals from 4.8 million in 
2014 to 20 million in 2025.

Iran’s envoy meets with 
OPEC chief to discuss oil 
market
 Iran’s permanent representative to Vienna-
based international organizations met and held 
talk with Secretary-General of Organization 
of Petroleum Exporting Countries (OPEC) 
to discuss latest development on global oil 
market.
In a tweet on Tuesday, Kazem Gharibabadi 
wrote, “I Had a fruitful consultation today 
with #OPEC SG #HEBarkindo. We reviewed 
the latest developments on international oil 
market and OPEC.”
Iran’s envoy meets with OPEC chief to discuss 
oil market  
The meeting comes as observers are awaiting 
Iran's return to the oil market. Speaking after 
the 17th virtual meeting of the Oil and Energy 
Ministers of OPEC+ on June 1, Iranian Oil 
Minister Bijan Zanganeh the meeting was 
under the influence of Iran's imminent return 
to the market.
Zanganeh told the Iranian state TV that the 
OPEC+ meeting decided not to increase the 
production despite a prospect of a better 
economic situation in the future months. He 
further confirmed that Iran, Venezuela and 
Libya were still exempted from the production 
restrictions.

Iran, OPEC Discuss 
Global Oil Market
Iran’s ambassador to the Vienna-based 
international organizations and the secretary 
general of the Organization of the Petroleum 
Exporting Countries (OPEC) held talks about 
the situation in the international oil market.
In a post on his Twitter account, Iranian envoy 
Kazem Gharibabadi said he held “fruitful 
consultations” on Monday with OPEC Secretary 
General Mohammad Sanusi Barkindo of 
Nigeria.
“We reviewed the latest developments on 
international oil market and OPEC,” the Iranian 
ambassador noted.
Last week, OPEC and allied producing 
countries, a grouping known as OPEC+, 
confirmed plans to restore 2.1 million barrels 
of crude per day of oil output, balancing fears 
that continuing COVID-19 outbreaks in some 
countries will sap demand against the rising 
need for energy in recovering economies 
around the globe.
The cartel decided to stay the course at earlier 
meetings to raise production by 2.1 million 
barrels per day from May to July. The group 
planned to add back 350,000 barrels per day in 
June and 440,000 barrels per day in July.

Southeast Iran produces 
over 100 tons of medicinal 
herbs annually
 Iranshahr - a city in southeastern Iranian 
province of Sistan-Baluchestan - produces 
more than 100 tons of different types of 
medicinal herbs a year, an agricultural official 
said on Tuesday.Iranshahr has over 80 types of 
medicinal herbs, Majid Fayyazi, head of office 
of agriculture in the city, told IRNA.Iranshahr 
is appropriate for planting and producing 
types of herbs, Fayyazi noted.  He underlined 
that investment in the area can create job 
opportunities and bring economic boost.Iran, 
due to its geographical position, is the house of 
different types of herbs proper for medical use.

Visa waiver golden opportunity for Russian, 
Iranian tourism sector
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He also referred 
to the different 
fields of tourism 
provided by the 
government, 
such as 
ecotourism, 
health tourism, 
agricultural 
tourism and 
mining tourism.

Iran to hold 1st Intl. Blockchain 
Conference

 Minister of Cultural Heritage, Tourism 
and Handicrafts Ali Asghar Munesan has 
described visa waiver for group tours as a 
golden opportunity for Iranian and Russian 
touring agencies.



"America is back," 
European Council 
President Charles 
Michel said, using 
the motto Biden 
has adopted after 

former President Donald 
Trump pulled Washington 
out of several multilateral 
institutions and at one point 
threatened to walk out of 
NATO.
"It means that we have again a 
very strong partner to promote 
the multilateral approach ... a 
big difference with the Trump 
administration," Michel told a 
group of reporters in Brussels 
late on Monday.
Michel and the chief of the 
European Union’s executive, 
Ursula von der Leyen, will 
meet Biden on June 15. That 
will follow a summit of G7 
rich democracies in Britain 

and a meeting of NATO nation 
leaders in Brussels on June 14.
Michel said the idea that 
"multilateralism is back" was 
more than a slogan, it was a 
recognition that a global 
approach is needed to resolve 
issues, whether they be supply 
chains for COVID-19 vaccines 
or fairer corporate taxes in the 
digital age.
He said the three-day G7 
meeting in Cornwall, England, 
could be an "important turning 
point" that shows serious 

political commitment behind 
governments' pledges to "build 
back better" following the 
economic devastation of the 
coronavirus pandemic.
It would also be an opportunity 
to address pressure felt 
by liberal democracies, 
said Michel, who expects a 
discussion at the G7 on the 
need for the West to take a 
more proactive approach to 
defending its values in the face 
of China's rise and Russian 
assertiveness.
Michel said he spoke for 

90 minutes with Russian 
President Vladimir Putin on 
Monday, telling him Moscow 
must change its behaviour if it 
wants better relations with the 
27-nation EU.
The EU and Russia disagree on 
a wide range of issues including 
human rights, Russia’s 
intervention in Ukraine and 
Moscow’s treatment of jailed 
Kremlin critic Alexei Navalny, 
and Michel said that relations 
between them had reached a 
low point.

US Takes Two Steps toward 
Limiting Gun Violence
The US Justice Department on Monday proposed 
cracking down on accessories that can be used 
to convert pistols into rifles and released model 
legislation to help states prevent guns from 
getting into the hands of the mentally ill, as part 
of a broader push to reduce gun violence.The 
two measures are part of a series of steps the 
Biden administration previously pledged to 
take, as mass shootings have continued to plague 
the United States. In 2021 alone, the country 
has had 254 mass shootings, according to data 
compiled by the Gun Violence Archive.“The Justice 
Department is determined to take concrete steps 
to reduce the tragic toll of gun violence in our 
communities,” Attorney General Merrick Garland 
said in a statement, Reuters reported.The proposed 
rules released on Monday would regulate so-called 
stabilizing braces, which can be used to convert 
pistols into rifles, under the federal National 
Firearms Act. The Justice Department said it is 
concerned that people have been able to purchase 
them without going through a background check 
and without having to abide by any registration 
requirements.The Justice Department previously 
unveiled a separate proposal to regulate so-called 
ghost guns which can be self-assembled at home 
and which have also allowed people to skirt federal 
regulations.
Iran, UN diplomats discuss 
current developments in 
Afghanistan
Special Representative of UN' Secretary-General 
in Afghanistan Jean Arnault met with Iranian 
Foreign Minister’s special envoy for Afghanistan 
Mohammad Ebrahim Taherian in Tehran on 
Monday.Jean Arnault heading a delegation arrived 
in Tehran to meet with Iranian officials and discuss 
Afghanistan’s issues.During the meeting, the 
two sides discussed current developments in 
Afghanistan including Afghan peace process and 
the security situation in the war-torn country.
Pointing to the fact that Iran regards peace and 
security in Afghanistan as its own peace and 
security, Taherian stressed, “We support intra-
Afghan dialogue, owned and led by Afghans 
themselves and we are ready to cooperate in paving 
the way for intra-Afghan dialogue”.

“America is back”: Brussels upbeat on 
eve of Biden’s Europe trip

U.S. President Joe Biden’s trip to Europe this 
week will signal that multilateralism has 
survived the Trump years, and set the stage 
for transatlantic cooperation on challenges 
from China and Russia to climate change, the 
chairman of EU summits said.
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China Ready to Activate Dialogue with Russia on Korea: 
Foreign Ministry
Special Representative of the Chinese Government on Korean Peninsula Affairs Liu Xiaoming offered 
to activate dialogue with Moscow on the normalization of inter-Korean relations during a phone call 
with Russian Deputy Foreign Minister Igor Morgulov."Recognizing the cooperation on the Peninsula 
issue as a major component of the China-Russia comprehensive strategic partnership of coordination 
for a new era, Liu reaffirmed China's willingness to enhance communication and coordination with 
Russia in a joint effort to maintain peace and stability on the Peninsula, and play constructive roles 
in promoting the political settlement of the Peninsula issue," a statement published on the Chinese 
Foreign Ministry’s website read, TASS reported.For his part, Morgulov "expressed the readiness of 
his country to strengthen coordination and cooperation with China through bilateral and multilateral 
channels to move the Peninsula situation to a more positive direction." 

US pursuing basing agreements with Afghanistan’s neighbors
 The United States is pursuing basing options with Afghanistan’s neighbors after US 
troops withdraw from that country but there is nothing to announce at present, a Defense 
Department spokesperson said.US media reported on Sunday that Biden administration 
officials are in discussions with Pakistani officials to secure bases close to Afghanistan for 
future operations. The CIA had used a base in Pakistan to execute drone strikes against 
militants but was expelled out of the facility in 2011 as bilateral relations soured, Sputnik 
reported."While we have no basing agreements to announce, we know that Afghanistan’s 
neighbors share our desire to counter the scourge of global terrorism," the Defense 
Department spokesperson said on Monday.The United States will continue to pursue options 
with partners and allies in the region, the spokesperson said.The Defense Department is 
evaluating new basing options together with the State Department and the US intelligence 
community, the spokesperson added.

Michel said 
the idea that 
"multilateralism 
is back" was 
more than a 
slogan, it was a 
recognition that 
a global approach 
is needed to 
resolve issues, 
whether they be 
supply chains for 
COVID19- vaccines 
or fairer corporate 
taxes in the digital 
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politics
News

ISFAHAN
N E W S

NATO Secretary 
General Says He 
Discussed Russia 
during Meeting 
with Biden
NATO Secretary General 
Jens Stoltenberg and US 
President Joe Biden have 
discussed the relations 
with Russia during a 
meeting in Washington on 
Monday, the NATO chief 
told reporters after the 
talks.
"We also discussed Russia. 
We agree on the dual-
track approach: we need 
deterrence, defense and 
dialogue with Russia," 
he said in response to a 
question by TASS.He did 
not give a direct answer 
when asked to specify 
whether there will be a 
NATO-Russia Council 
session in the run-up to the 
upcoming NATO summit 
in Brussels. "Dialogue 
with Russia is not a sign of 
weakness. We are strong, 
we are united, and then 
we can talk to Russia, and 
we need to talk to Russia 
partly to strive for a better 
relationship," he said."But 
even if we don’t believe in 
a better relationship with 
Russia, we need to manage 
a difficult relationship 
with Russia. Arms 
control, transparency, 
risk reductions - all these 
issues are important," he 
stressed."I welcome the 
extension of the New 
START agreement. NATO 
allies have been and still 
are on the forefront of 
global arms control and 
nuclear arms control. 
We (Stoltenberg and 
Biden - TASS) discussed 
the importance of arms 
control and also talking 
with Russia," the NATO 
chief added.He welcomes 
the fact that Biden would 
meet with leaders of NATO 
states before meeting 
with Russian President 
Vladimir Putin.Stoltenberg 
said on Monday that 
NATO is currently holding 
contacts with Russia 
in order to convene the 
NATO-Russia Council 
at the ambassadorial 
level. Earlier on Monday, 
Russian Foreign Ministry 
Spokeswoman Maria 
Zakharova said on her 
Telegram channel that 
Moscow is ready to discuss 
de-escalation and conflict 
prevention with the 
alliance, but noted that, 
without the involvement 
of military experts, this 
sort of dialogue would be 
meaningless. This was her 
response to Stoltenberg’s 
claim that Russia provided 
no response to the proposal 
to hold a NATO-Russia 
Council meeting.
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Final Decision 
on JCPOA to 
Be Binding for 
Next Iranian 
Administration: 
Spokesman
 The administration of the next 
Iranian president will have to 
abide by the final decision that the 
establishment will make about 
the 2015 nuclear deal following 

the ongoing negotiations on 
revival of the agreement, the 
spokesman for the government 
said.Speaking at a press 
conference on Tuesday, Ali Rabiee 
said honoring the commitments 
and respecting international law 
and regulations is a fixed policy 
of Iran that would not be subject 
to any change under different 
administrations.“The nuclear file 
is a national dossier that is being 
advanced with consensus in the 

Islamic Republic, is unrelated to 
the domestic developments, and 
is being pursued by the governing 
organizations,” he explained.
Rabiee emphasized that any 
decision made by the Islamic 
Republic’s establishment with 
consensus about the JCPOA 
negotiations and its results 
will be respected by the next 
administration.Asked about the 
latest developments in the Vienna 
talks for the revival of the Joint 

Comprehensive Plan of Action, 
he expressed hope that the final 
round of negotiations would be 
held soon and the talks would yield 
results.“We are strongly opposed 
to the negotiations becoming talks 
of attrition to the same extent that 
we are not in a hurry in the talks. 
Our focus is on the conclusion of 
the talks in the remaining time,” 
the spokesman stated, adding 
that he would not speculate on the 
possible options for now.

 Police in the Canadian province of Ontario said a driver 
intentionally struck a family because they were Muslim, killing 
four people and seriously injuring a nine-year-old boy in what 
has been denounced as an “act of unspeakable hatred” and 
Islamophobia.
The victims, all members of the same family, were hit on 
Sunday evening while waiting to cross a street in the city of 
London, about 200km (124 miles) southwest of Toronto, 
Canadian news outlets reported on Monday.
Police said the victims were two women aged 77 and 44, a 
46-year-old man and a 15-year-old girl. A nine-year-old boy 
was seriously injured and is recovering in hospital.
“This was an act of mass murder perpetuated against Muslims,” 
London Mayor Ed Holder said. “It was rooted in unspeakable 
hatred.”
The attack was the worst against Canadian Muslims since a 
man gunned down six members of a Quebec City mosque in 
2017. Holder said it was the worst mass murder his city had 
ever seen.
Sunday’s attack came amid rising concerns about 
Islamophobic attacks in provinces across Canada and 
widespread calls for authorities to tackle racism, hate-
motivated violence, and the prevalence of far-right groups.
A 20-year-old suspect identified as Nathaniel Veltman was 
arrested, police said in a statement. He was charged with four 
counts of first-degree murder and one count of attempted 

murder.
Veltman was arrested in a mall parking lot without incident 
while wearing a body-armor-type vest, police said. There is no 
evidence he had any accomplices.
“There is evidence that this was a planned, premeditated act, 
motivated by hate,” Detective Superintendent Paul Waight of 
the London police department told reporters. “We believe the 
victims were targeted because of their Islamic faith.”
Eyewitness Paige Martin told reporters a black truck blasted 
past her and ran a red light, and then she came upon the scene 
and saw “chaos”. First responders were running to help, a 
police officer was performing chest compressions on one 
person, and three other people were lying on the ground.
A few dozen people stood on the sidewalk and several drivers 
got out of their cars to help. “I can’t get the sound of the 
screams out of my head,” Martin said.Zahid Khan, a family 
friend, said the three generations among the dead were a 
grandmother, father, mother and teenage daughter. The 
family had immigrated from Pakistan 14 years ago and were 
dedicated, decent and generous members of the London 
Muslim Mosque, he said.“They were just out for their walk that 
they would go out for every day,” Khan said through tears near 
the site of the crash.
A fundraising webpage said the father was a physiotherapist 
and cricket enthusiast and his wife was working on a PhD 
in civil engineering at Western University in London. Their 

daughter was finishing ninth grade, and the grandmother was 
a “pillar” of the family, the page said.
The family said in a statement the public needs to stand against 
hate and Islamophobia, Al Jazeera reported.
“This young man who committed this act of terror was 
influenced by a group that he associated with, and the rest of 
the community must take a strong stand against this, from 
the highest levels in our government to every member of 
the community,” it said.By late evening on Monday, a steady 
stream of mourners was seen arriving near the scene of the 
attack, dropping off flowers and saying prayers. One placard 
read, “When does it stop? Enough.”A vigil has been organized 
at a local mosque on Tuesday night to remember the victims.
London, which has about 400,000 residents, has a large 
Muslim community and Mayor Holder said Arabic is the 
second-most-spoken language after English in the city.The 
teenage girl who was killed “will be deeply missed by fellow 
students and staff at Oakridge Secondary School”, the school 
said in a statement.Canadian Prime Minister Justin Trudeau 
said he was “horrified” by what he described as an “act of 
hatred”, and said his thoughts were with the victims’ loved 
ones, including the young boy who survived.“To the Muslim 
community in London and to Muslims across the country, 
know that we stand with you. Islamophobia has no place in any 
of our communities. This hate is insidious and despicable – and 
it must stop,” Trudeau tweeted.
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Iran in compliance with JCPOA: Zarif to Blinken
In a reaction to the recent remarks of US Secretary of State Antony Blinken, Iranian Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif stressed that Iran is in compliance with the Joint Comprehensive Plan of 
Action (JCPOA).“It remains unclear whether US President Joe Biden and Secretary of State Antony 
Blinken are ready to bury the failed ‘maximum pressure’ policy of Trump and Mike Pompeo, 
and cease using Economic Terrorism as bargaining ‘leverage’,” Zarif wrote on his official Twitter 
account.“Iran is in compliance with the JCPOA. Just read paragraph 36. Time to change course,” he 
added.Zarif’s tweet came as Blinken claimed on Monday that it remains unclear if Tehran is willing 
to take steps to return to compliance with the Iran nuclear deal.'Spotted Yellow' tells the story of 
Roya, a young girl with a yellow spot on her face. One day she feels the signs of a real giraffe in her life. 
And her normal life is slowly changing.

US President Biden gave 
assurances to his Ukrainian 
counterpart on issues 
such as Ukraine’s NATO 
membership aspirations.
US President Joe Biden on 
Monday gave assurances 
to Ukrainian President 
Volodymyr Zelenskiy on 
issues such as Ukraine’s 
NATO membership 
aspirations and Biden’s 
upcoming meeting with 
Russian President Vladimir 
Putin, Zelenskiy’s office 
said.During a phone call 
between the two leaders, 
Zelenskiy also told Biden 
that a large number 
of Russian troops and 
heavy weapons were still 
stationed near Ukraine’s 
border despite Moscow’s 
announcement of a troop 
withdrawal, a statement 
said as Reuters reported.
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During the 5th Science Promotion Meeting, 
prominent figures in the sphere of science 
communication delivered speeches on 
Reflection of Science News in Mass Media.
The moderator initiated the discussion 
by pointing to the existing gap between 
science and media and how this gap has 
been formed.
Mohammad Khodadi, press deputy of the 
minister of Culture and Islamic Guidance, as 
the first speaker said “media is the factory of 
data production.”
“The media and science are rapidly 
progressing and affecting each other,” he 
continued.
“Nowadays we are confronted with an 
unlimited amount of data,” he added.
Referring to this phenomenon as “an 
eruption of data” around the world, 
Khodadi stated that this has made some 
forms of crisis like the flow the fake news in 
the society.“Science belongs to all spheres of 
a society,” he asserted.Zahra Ojagh, head of 
the Media Studies department at Institute 
for Humanities and Cultural Studies, talking 
about the gap between science and media, 
pointed out that “this gap is prevalent all 
around the world, not just in developing 
countries.”She talked about the approach 
of media towards science, stating that 
science is often regarded and appreciated 
as “a solution to problems,” not as a means 
towards a new worldview.
The social role of science must come to the 
fore more than before, Ojagh continued.
There are different reasons behind the 
existing gap between science and media, 
she said, adding that when the audience 
of science become producers of scientific 
content, pseudoscience happens and 
exacerbates the situation.

“Science cannot be treated merely as a 
fantasy; it should be implemented in the 
minds of every one of us,” she highlighted.
She also hinted at the different 
approaches in different countries towards 
science, stating that “the perception of 
policymakers from science” is the chief 
cause of such different approaches.
Gauhar Raza, member of the National 
Institute of Science Communication 
and Information Resources of India, 
commenced his speech by saying that 
the gap between science and the society 
was extremely wide in the 16th and 17th 
centuries.
From the 17th century onward, people 
started to think about the world and science 
more seriously, he continued.
We need more people having an expertise 
in translating the language of scientists for 
common people.
Emphasizing that there is a problem with 
media when it comes to communicating 
science to people, he said science must 
compete with other realms like politics, 
sports, culture, and movies.
“Science is often defeated in this 
competition,” he noted.
Statistics and facts do not appeal to 
common people, he continued, adding that 
“it is only amid facing natural disasters that 
the society gets inclined to read science 
news.”Without having “a comprehensive 
perspective towards the whole system,” 
we cannot effectively transfer science 
to the society, he maintained.Science 
communication in most countries is 
not done effectively, he said, noting that 
many newspapers still do not have a 
scientific section.Pointing to scientific 
and nonscientific data, he said “the less 
tendency people show towards receiving 
and reading science news, the harder it is 
to transfer science to the society.”“When it 
comes to science news, we should figure out 
the needs of people; that to what extent they 
need to receive science news, so that we can 
mainly target those needs, not more.”

"In response to unlawful sanctions 
imposed by the Canadian government 
against nationals of the Russian 
Federation on March 24, 2021, under 
the far-fetched pretext of the alleged 
persecution of Russian national Alexey 
Navalny, convicted for illegal actions, 
a decision was made to indefinitely 
ban entry to Russia for the following 
persons with Canadian citizenship," 
the commentary said, TASS reported.
The list includes David Lametti, 
Minister of Justice and Attorney 
General of Canada; Anne Kelly, 
Commissioner of the Correctional 
Service of Canada; Brenda Lucki, 
Commissioner of the Royal Canadian 
Mounted Police; Marci Surkes, 
Director of Policy for the Prime 
Minister; Dominic LeBlanc, Minister 
of Intergovernmental Affairs; Jody 
Thomas, Deputy Minister of the 
Department of National Defense; 
Michael Rouleau, Vice Chief of the 
Defense Staff; Brian Brennan, Deputy 
Commissioner of the Royal Canadian 
Mounted Police and Rear Admiral Scott 
Bishop, Commander of the Canadian 
Forces Intelligence Command.
The spokeswoman emphasized that 
the official Canadian authorities 
continue to support initiatives 
directed against Russia "displaying 
inappropriate and counterproductive 
activity in supporting the ultra-
nationalistic regime in Kiev and 
Russophobic forces in the Baltics, 
groundless accusations against our 
country of ‘aggression aimed’ at 
Ukraine, as well as attempts to meddle 

in Russia’s internal affairs." Such 
destructive actions by Ottawa, as the 
diplomat pointed out, "negatively 
reflect on the prospects of restoring 
full-fledged interstate dialogue and 
establishing interaction between 
Russia and Canada as neighbors via the 
North Pole."
At the same time, Moscow is still ready 
to build constructive relations with 
Canada despite the Russophobic 
attitudes cultivated by a certain part 
of the Canadian establishment, the 
spokeswoman noted. "The Russian 
side remains open, when and if they are 
ready in Ottawa, to the development of 
our relations based on the principles 
of mutual respect with an emphasis 
on cooperation in such spheres of 
objectively coinciding interests as 
the Arctic, and regional and business 
connections. In Russia, Canadian 
people are invariably viewed warmly 
and with good feeling despite the 
‘Russophobic’ moods cultivated by a 
part of its political class and certain 
‘groups of influence'," the diplomat 
concluded.
On March 24, the Canadian 
government slapped sanctions on 
nine high-ranking Russian officials 
over the situation around Russian 
blogger Alexey Navalny. The restrictive 
list includes Russia’s FSB chief 
Alexander Bortnikov, First Deputy 
Chief of Staff of the Presidential 
Executive Office Sergei Kiriyenko, 
Director of the National Guard Viktor 
Zolotov, Chief of the Presidential 
Domestic Policy Directorate Andrei 
Yarin, Deputy Defense Ministers 
Alexei Krivoruchko and Pavel Popov, 
Plenipotentiary Representative of 
the Russian President in the Siberian 
Federal District Sergei Menyailo, head 
of the Federal Penitentiary Service 
Alexander Kalashnikov and Prosecutor 
General Igor Krasnov.

Experts at 5th MSTF Meeting Say Science Must 
Produce Vision in Society

Moscow Blacklists Nine Canadian Officials 
for Spurring Anti-Russian Policy
Russia has blacklisted nine Canadian nationals, involved 
in shaping and conducting anti-Russian policy, banning 
them from entering the country, Foreign Ministry 
Spokeswoman Maria Zakharova said in a commentary 
on Monday.

The 5th Science Promotion Meeting was held in Iranian 
capital on Monday by the Mustafa (PBUH) Science 
and Technology Foundation where Indian and Iranian 
experts in science communication gathered and shared 
their thoughts.
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شرکت توانیر از افزایش ۲۰ درصدی مصرف برق خبر داد
شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران اعلام کرد: مصرف برق رشد بی سابقه ۲۰ درصدی یافته با این وجود 

تلاش برای تامین برق پایدار بی وقفه ادامه دارد.
 شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران)توانیر(، این شرکت اعلام کرد: مهندسان و تکنسین های این 

شرکت در سراسر کشور تلاش دارند از بروز هرگونه محدودیت در تامین برق پیشگیری کنند.
شرکت توانیر از آمادگی کامل صنعت برق در برنامه های پیش از انتخابات و روز اخذ رای خبر داد و اعلام کرد: آماده 

باش کامل و خدمت رسانی بی وقفه صنعت برق در ایام انتخابات ریاست جمهوری و به خصوص در ساعات برگزاری 
مناظره نامزدهای کشور تداوم دارد.

در حال حاضر علاوه بر آمادگی کامل صنعت برق، نیروگاه ها و شبکه های انتقال و توزیع برای تأمین برق پایدار در تلاش بی وقفه 
هستند.

علاوه بر این در زمان برگزاری مناظره های انتخاباتی به دلیل حساسیت،  بیش از ۳۰۰ اکیپ عملیاتی، امدادی و برق رسانی در نقاط مختلف شهری 
و روستایی سراسر کشور مستقر هستند تا در صورت بروز حادثه، در کمترین زمان ممکن نسبت به رفع نقص شبکه و پایداری برق مشترکان 

اقدام کنند.

 لوازم خانگی در ایران ۳۰درصد گران تر از همسایگان است
نایب رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی اظهار داشت: با احتساب نمونه ای ماشین لباسشویی که با همان 
ابعاد و وزن در داخل ایران ۱۲ میلیون تومان و خارج از کشور ۸ میلیون تومان است، لوازم خانگی حدود ۳۰ 
درصد در کشور گران تر است. محمدحسین اسلامیان در مورد وضعیت بازار لوازم خانگی اظهار کرد: بازار لوازم 
خانگی در رکود کامل اســت و تقاضایی وجود ندارد؛ همه منتظر هستند که انتخابات تمام شود و همچنین 

سرنوشت مذاکرات وین برای لغو تحریم ها مشخص می شود. در مورد قیمت ها نیز به خصوص در مورد لوازم خانگی 
بزرگ تغییری رخ نداده است. به هیچ وجه نمی توان در مورد بازار پیش بینی کرد اما این دو فاکتور تاثیر بیشتری 

خواهند داشت. وی با اشاره به احتمال تعطیلی واحدهای صنفی گفت: اگر این رکود ادامه دار باشد قطع به یقین برخی 
از واحدهای صنفی مجبور خواهند بود که تغییر شغل دهند یا واحد صنفی خود را تعطیل کنند. لوازم خانگی صنفی نیست که با 

چند ماه رکود واحد صنفی تعطیل شود اما اگر ادامه دار باشد شاید بسیاری تغییر شغل را ترجیح دهند. نایب رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی 
در ادامه تصریح کرد: هر اتفاقی هم رخ دهد، قطعا هیچ کالایی ارزان نمی شود. اگر همه عوامل مثبت باشند، مذاکرات به نتیجه برسد و انتخابات هم 
تمام شود، نهایتا وارد ثبات قیمت می شویم. یعنی حتی با مطلوب بودن همه فاکتورها، چیزی ارزان نمی شود تنها ممکن است به ثبات برسد. چراکه با 
توجه به این نرخ دستمزد، بیمه، حامل های انرژی و مولفه های تولید حتی اگر قیمت ارز ثابت باشد، تنها می توانیم بگوییم که قیمت کالاها ثابت می ماند.

فرارو
گـــزارش
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نگرانی اصلی، اما 
این است که همه 

نامزد های انتخاباتی 
در واقع »مجبور 
می شوند« وعده 

یارانه های بیشتر و 
بیشتر بدهند و گویی 
مسابقه بر سر نامزدی 

است که بالاترین 
پیشنهاد را می دهد
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اعلام جزییات ثبت  نام 
جدید برای دریافت یارانه

بر اساس مصوبه هیئت وزیران فرصت 
جدیدی برای ثبت نام از جاماندگان و 
همچنین منصرفین از سایر یارانه ها 
به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
محول شد. در پی تصمیم اتخاذ شده 
از سوی هیات وزیران، به زودی زمان 
ثبت نام از کسانی که یارانه نمی گیرند، 
یا در گذشــته انصــراف داده اند یا 
متقاضی یکی از یارانه ها هستند اعلام 
می شود . این مهم در قالب آیین نامه 
مربوط بــه یکی از بندهــای تبصره 
۱۴ قانون بودجــه درباره هدفمندی 

یارانه ها به تصویب رسیده است.
به موجب این مصوبه،وزارت تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی با همــکاری وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات موظف 
است ظرف یک ماه از تاریخ ابلاغ این 
آیین نامه، دسترســی کامل و برخط 
پایگاه اطلاعــات رفاه ایرانیــان را از 
طریق مرکز ملی تبادل اطلاعات برای 
اجرای تکالیف قانونــی مربوطه در 

اختیار سازمان قرار دهد.
تمام دســتگاه های اجرایــی نظیر 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور، 
سازمان ثبت احوال کشور، سازمان 
امور مالیاتی کشور، ســازمان بیمه 
گر اعم از تجاری و تأمین اجتماعی، 
نیروی انتظامی جهموری اســلای 
ایران، بانک ها، وزارت صنعت،معدن 
و تجارت،ســازمان ها و صندوق های 
بازنشستگی کشوری- لشکری و سایر 
صندوق های بازنشســتگی موظف 
به همکاری لازم با وزارت تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی در به روزرســانی و 

تکمیل پایگاه مذکور هستند.
همچنین ثبت نام کلیه افراد متقاضی 
دریافت یارانه نقــدی، یارانه حمایت 
معیشتی خانوار و ســایر یارانه ها از 
جمله افراد جدید، افرادی که تاکنون 
ثبت نام ننموده اند و افرادی که منصرف 
شــده اند، بر عهده وزارت تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی اســت. در این راستا 
سازمان موظف است ظرف ده روز از 
تاریخ ابلاغ این آیین نامه، یک نسخه 
کامــل از اطلاعات ســامانه رفاهی) 
سامانه هویتی و بانکی مشمولین یارانه 
نقدی( را در اختیار وزارت تعاون،کار و 
رفاه اجتماعی قرار دهد و نیز ظرف یک 
ماه دسترسی برخط به کلیه اطلاعات 
وارد شده به سازمان را به طور مستقیم 
با مبدا اطلاعات برقرار نماید. پرداخت 
یارانه نقدی به افراد واجد شرایط پس 
از انجام آزمون توسط وزارت تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی و متناسب با تحقق 
دریافتی های )منابع( جدول تبصره 
)۱۴( و پس از اخذ مجوز ســتاد ملی 

مبارزه با کرونا صورت می گیرد.

انتخاب
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

یارانه هــای نقــدی و غیر 
نقدی، ســال ها است که با 
زندگی ما ایرانی ها عجین 
شده است. در واقع، اکنون 
دســت کم ۴ دهه اســت 
که ما به اشــکال مختلف 
از دولت هــای مــان یارانه 
می گیریم و ظاهراً، این به چپ گرا یا راست 
گرا بودن دولت ها هم خیلی ربطی نداشته 

است.

    یارانه ها، از دهه ۱۳۶0 تا امروز
دولتِ زمان جنگ در دهه ۱۳۶۰، اساســا 
کشور را با یارانه ها اداره می کرد و کوپن های 
روغن، برنــج، چــای و امثال ایــن ها، تا 
ســال های پایانی دهه ۱۳۷۰ هم مهمانِ 
شیوه کشــورداری ایران بودند، اما با روی 
کار آمدن دولت هاشمی رفسنجانی در سال 
۱۳۶۸، تلاش برای خلاص کردنِ اقتصاد 

ایران از شر »یارانه ها« هم آغاز شد.
با این همه، دولت »سازندگی« در این پروژه 
کلانِ خود موفق نشد و دولت بعدی، یعنی 

دولت »اصلاحات« هم همین طور. محمد 
خاتمی، رییسِ دولت »اصلاحات«، پس از 
پایان کارش به عنوان رییس جمهور، در یک 
مصاحبه گفته بود که دوست داشته در زمان 
ریاســت جمهوری دو کار مهم را به انجام 
برساند، اما موفق نشده است. یکی از این دو، 
به گفته او، »تک نرخی کردن ارز« بود و آن 

دیگری، »هدفمند کردن یارانه ها«.
دولت نخستِ احمدی نژاد در سال ۱۳۸۷، 
لایحه هدفمندسازی یارانه ها را به مجلسِ 
وقت فرستاد، اما تا تبدیل شدن این لایحه 
به قانون، ۲ سال طول کشید. اجرای طرحِ 
پر سر و صدایِ »هدفمندسازی یارانه ها« 
که با گران شدن دوباره بنزین )پس از سال 
۱۳۸۶( هم همراه بود، در سال ۱۳۸۹ کلید 
خورد. اکنون که حدود ۱۱ سال از آن زمان 
می گذرد، بخش تولیــد و صنعت )به رغم 
تصریح قانون( هنوز هیچ یارانه ای دریافت 
نکرده و بــا وجود آزاد شــدن منابع مالی 
سنگینی که باید خرجِ یارانه ها می شد، نه 
فقط دست دولت برای تخصیص این منابع 
به توسعه کشور باز نشده، که پرداخت یارانه 
هایِ نقدیِ بسیار ناچیز به حدود ۹۷ درصد 
از جمعیت کشور، عملًا باری هم بر دوش 

دولت شده است.

    ایرانی ها چقدر یارانه گرفتند؟
با احتساب دلار ۲۳ هزار تومانی )که در این 
۱۱ سال مبالغی از هزار تومان، تا ۳ هزار و 
۷۰۰ تومان و حتی ۳۲ هزار تومان را هم به 

خود دیده(، دولت تاکنون ۱۸ میلیارد دلار 
یارانه به مردم ایران پرداخت کرده است )با 
در نظر گرفتن قیمت های دیگر برای دلار، 

این عدد می تواند بالاتر و پایین تر برود(.
این عدد، بسیار بزرگ است و در مقابل، به 
نظر می رســد عایدی آن برای شهروندان 
ایرانی بسیار کم بوده باشد. در واقع، عمده 
شهروندان ایرانی، امروز از مبلغ ۴۵ هزار و 
۵۰۰ تومانی یارانه ها با تمسخر یاد می کنند 
و با وجود آنکه گزارش های نگران کننده ای 
از گرو گذاشــتن یارانه ها برای خرید نان 
از نانوایی ها در برخی شــهر های اســتان 
سیستان و بلوچستان هم شنیده می شود، 
این میزان یارانه برای بخــش عمده ای از 

طبقه متوسط ایران ناچیز است.
این در حالی اســت که بــا روی کار آمدن 
دولت حســن روحانی در ســال ۱۳۹۲، 
دولت و برخی چهره های ملی، سیاســی 
و حتی مذهبی، از مردم خواســتند که از 
دریافت یارانه هــای نقدی انصراف بدهند. 
نتیجه، اما حیرت آور بود. تقریبا ۹۷ درصد از 
شهروندان، خواستار تداوم دریافت یارانه ها 
شدند و رسانه ها، تحلیل هایی با عناوینی 
همچون »جامعه شناســی عدم انصراف 
از دریافت یارانــه« کار کردند. جمع بندی 
رسانه ایِ این موضوع این بود که ایرانی ها، 
در بی اعتمادیِ کامل بــه دولت، ترجیح 
می دهند همین ۴۵ هــزار و ۵۰۰ تومانِ 
ماهانه را هم دریافت کنند تا از قافله عقب 

نمانند.

چرا یارانه دهک های درآمــدی بالا قطع 
نشد؟

در این میان، یک پرســش مهم می تواند 
این باشــد که چرا با وجود فشار های مالی 
و سیاســی و با وجود تصویب قوانینی در 
مجلس، هنوز یارانه دهک های درآمدی بالا 
قطع نشده است؟ به نظر می رسد هیچ دولت 
و یا جریانِ سیاســی نمی خواهد بدنامیِ 
اجتماعی و سیاسی ناشــی از قطع یارانه 

میلیون ها نفر را به جان بخرد.
بر این اســاس، با وجود آنکــه امکان فنی 
شناســایی دهک های درآمدی بالا وجود 
دارد )از جمله با چک کردن حســاب های 
بانکــی و تراکنش های مالــی، داده های 
مالیاتی، دارایی های ملکــی و...( هنوز هم 
بخش عمده اعضای این دهک ها یارانه ای 
را دریافت می کنند که برای آن ها بی نهایت 
ناچیز است، اما می تواند زندگی دهک های 

درآمدی پایین تر را دگرگون کند.

   وقتی همه »پوپولیست« می شوند
نگرانی اصلی، اما این است که همه نامزد های 
انتخاباتی در واقع »مجبور می شوند« وعده 
یارانه های بیشــتر و بیشتر بدهند و گویی 
مسابقه بر ســر نامزدی است که بالاترین 
پیشــنهاد را می دهد. در اینکه دولت باید 
از دهک های درآمدی پایین حمایت کند 

شکی وجود ندارد.
جدیدتریــن گــزارش ســازمان تامین 
اجتماعی نشــان می دهد کــه حدود ۳۰ 
درصد از ایرانی ها زیر خط فقر مطلق زندگی 
می کنند )یعنی با کمتــر از ۲.۱۹ دلار در 
روز یا به عبارتی کمتر از ۵۰ هزار تومان در 
روز(. به این ترتیب، دولت باید دســت کم 
از این جمعیت حمایت کند تا نگرانی های 
اجتماعی، سیاسی و امنیتی کاهش پیدا 

کنند. اما پرسش واقع بینانه این است: چه 
کسی قرار اســت هزینه پرداخت یارانه یا 
حمایت نقدی به این جمعیت بزرگ در ایران 
را بدهد؟ کسانی می گفتند رخداد های پس 
از آزادسازی قیمت بنزین در سال ۱۳۹۸، 
موجب خواهد شد که دولت های بعدی تا 
سال ها جسارت اجرای طرح های بزرگ را 
نداشته باشند و سعی کنند با »هر آنچه که 

هست« بسازند.
اما آیا در نبود دلار های نفتی و در نبود رشد 
اقتصادیِ قابل توجه، می توان چتر حمایتیِ 
بزرگی روی سر ۳۰ درصد از جمعیت ایران 
)یعنی حــدود ۲۵ میلیون نفر( کشــید؟ 
کسانی که زیر »خط فقر مطلق« نیستند، 
اما زیر »خط فقر نسبی« هستند چطور؟ اگر 
قرار است از آن ها هم حمایت یارانه ای بشود، 
منابع مالی چند صد هزار میلیارد تومانیِ 

مورد نیاز از کجا قرار است تامین بشود؟ 

جامعه شناسیِ اقتصادی »یارانه ها« 

آیا وعده »یارانه« هنوز هم فریبنده است؟
پرداخت یارانه نقدی به همه شــهروندان ایرانی، اکنون وارد 
یازدهمین سال خود شده است. این در حالی است که اکنون، 
همه نامزد های حاضر در انتخابات ریاست جمهوری، وعده افزایش 
یارانه ها را می دهند و بحث تنها بر سر این است که چه کسی قرار 
است یارانه ها را بیشتر افزایش بدهد. اما آیا ایرانی ها این بار هم 

این وعده را فریبنده می یابند؟

انرژی

اعلام میزان مصرف هر وسیله برقی

وسایل پرمصرف کدام هستند؟
آگاهی از میزان مصرف برق هر وسیله برقی ضمن کمک به خانواده ها و کاربران برای انتخاب بهترین زمان 
مصرف، راهکاری مطمئن در پایدار ماندن شبکه برق در همه ایام سال به خصوص ایام گرم است. آیا می دانید 

هر تجهیز چقدرمصرف برق دارد؟

شدت مصرف انرژی در کشورمان نسبت به متوسط جهانی بسیاربالا تر است و این موضوع سبب شده تامین برق همواره به 
یکی از دغدغه های متولیان تبدیل شود درحالی که می توان با آگاهی از میزان مصرف برق هر تجهیز برقی و انتخاب زمان 

مناسب برای بکارگیری آن ضمن کاهش شدت انرژی تامین برق کشورمان را هموارتر کرد.
با توجه به افزایش دمای هوا، احتمال افزایش مصرف برق وجود دارد که توصیه می شود مشترکان از مصارف غیرضروری 
خودداری کنند. علاوه بر توصیه به خودداری از مصارف غیرضروری آگاهی از میزان برقی که هر تجهیز استفاده می کند 

گام بسیار مهمی در مدیریت مصرف و کاهش مصارف غیر ضروراست.
کیلووات مصرف لوازم الکترونیکی که می توان در ساعت پیک یا اوج مصرف از مدار خارج کرد شامل سرمایش مرکزی: ۵ 
هزار وات، ماشین لباسشویی: ۲هزار و ۵۰۰ وات، کولر گازی: ۲ هزارو ۴۰۰ وات، ماشین ظرفشویی: ۲ هزار وات، اتو بخار: 
هزار و ۸۰۰ وات، سشوار: ۱ هزار و ۲۰۰ وات، اتو: ۱ هزار و ۱۰۰ وات، جاروبرقی: هزاروات، ماشین خشک کن لباس: هزار 

وات، اتو: هزار وات، سماور برقی: هزار وات، پلوپز: ۸۰۰ وات، مایکروفر: ۹۰۰ وات، کولر آبی: ۶۰۰ وات است.
سایر لوازم نیز شامل چرخ گوشت: ۵۰۰ وات، غذاساز: ۵۰۰ وات، کامپیوتر شخصی: ۲۵۰ وات، تلویزیون پلاسما ۴۲ اینچ: 
۲۸۰ وات، تلویزیون معمولی: ۱۸۰ وات، چرخ خیاطی: ۱۰۰ وات، پنکه: ۸۰ وات، لامپ مهتابی: ۴۰ وات، لامپ کم مصرف: 
۲۰ وات است که با مدیریت زمان استفاده از این وسایل ضمن کاهش مصرف می توان در قبض برق خود را نیز کاهش داد.

با توجه به کاهش بارش ها در سال آبی جاری، افزایش کم سابقه دما در فصل بهار و افزایش مصرف برق، در هفته های گذشته 
قطعی برق در برخی شهرهای کشور اتفاق افتاد. 

بدینوسیله اداره تصفیه امور ورشکستگی اصفهان قائم مقام شرکت   ورشکسته صنایع بسته بندی کارتن پلاست  در  نظر دارد  محل دفتر شرکت به شماره پلاک های ثبتی 
2342/612 ، 2342/613 ، 2342/2225 ، 2342/611 ، 2342/18 و 2342/2226 واقع در تهران، خیابان آزادی، مقابل وزارت کار، نبش کوچه بامداران  با شــرایط زیر را  از 

طریق مزایده به  فروش برساند: 
شرح مورد مزایده 

مشخصات ملک:    - ملک دارای کاربری تجاری و مسکونی می باشد. 
- پلاک های مذکور در عرصه ای به مساحت 179 متر مربع و زیر بنای کل به میزان 782/27 متر مربع در 5 طبقه با قدمتی حدود 30 ساله می باشد. 

- ساختمان دارای انشعابات برق و آب و گاز مشترک و سیستم گرمایشی با پکیج و سرمایش با اسپیلت می باشد. 
- ساختمان فاقد آسانسور و فقط دو واحد از شش واحد دارای پارکینگ و دو واحد دیگر هم دارای انباری می باشد. 

* ارزیابی ها با در نظر گرفتن موقعیت محل و نوع کاربری و با کسر پارکینگ ها و فقدان انباری ها به شرح ذیل می باشد: 
1( طبقه زیر زمین به شماره ثبتی 2342/611 یک واحد به مساحت 83/65 متر مربع به انضمام یک باب انباری به مساحت 21/44 متر مربع با کاربری مسکونی به ارزش 

37.642.500.000 ریال 
2( طبقه همکف شامل دو واحد: الف( شماره ثبتی 2342/2225 یک واحد به مساحت 41/38 متر مربع بدون پارکینگ و انباری با کاربری تجاری به ارزش 86.898.000.000 

ریال، ب( شماره ثبتی 2342/612 به مساحت 90/58 متر مربع به انضمام یک باب انباری به مساحت 36/53 متر مربع با کاربری تجاری به ارزش 203.805.000.000 ریال 
3( طبقه اول به شماره ثبتی 2342/613 یک واحد به مساحت 131/96 متر مربع با کاربری تجاری بدون پارکینگ و انباری به ارزش 184.744.000.000 ریال 

4( طبقه دوم به شماره ثبتی 2342/18 یک واحد به مساحت 131/96 متر مربع به انضمام یک باب پارکینگ به مساحت 10/80 به ارزش 98.970.000.000 ریال 
5( طبقه سوم به شماره ثبتی 2342/2226 یک واحد به مساحت 131/96 متر مربع به انضمام یک باب پارکینگ )با کاربری اداری( به مساحت 10/80 متر مربع به ارزش 

98.970.000.000 ریال 
-  ارزش کل 6 واحد فوق الذکر: جمعاً مبلغ 711.029.500.000 ریال 

 - زمان مزایده: روز یکشنبه مورخ 1400/04/20 ساعت 11
- مکان مزایده: اصفهان، چهار باغ بالا ، ابتدای خیابان شهید نیکبخت، اداره تصفیه امور ورشکستگی 

شرایط مزایده: 1- فروش نقد و اقساطی که  مبلغ نقد  5%   در روز مزایده و مابقی در مهلت مقرر توسط اداره در روز مزایده تعیین می گردد که حداکثر مهلت سه ماه می باشد . 
2- کلیه شرکت کنندگان در مزایده می بایست 5% از مبلغ مزایده را به حساب سپرده دادگستری اصفهان به شماره IR110100004061012907670593  واریز و اصل فیش واریزی 
را همراه با درخواست شرکت در مزایده تا قبل از جلسه مزایده به اداره تصفیه ارائه نمایند. 3- پیشنهادات در ساعت 9 صبح روز مقرر بررسی خواهد شد. حضور پیشنهاد دهندگان 
در جلسه مزایده الزامی است و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد دهد. 4- اداره تصفیه در رد یا قبول پیشنهادات مختار است. 5- در صورتی که برنده مزایده 
در مهلت مقرر قانونی از پرداخت ثمن مزایده خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدوا از سپرده او استیفا 

و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد.  6- هزینه های نشر آگهی مزایده بعهده برنده مزایده خواهد بود.
* متقاضیان برای کسب اطلاعات بیشتر و هماهنگی جهت بازدید حداکثر تا یک هفته قبل از مزایده به اداره تصفیه امور ورشکستگی اصفهان مراجعه تا در روز واحد مقدمات 

تلفن: 031-36611086  بازدید از محل فراهم گردد.   

آگهـی مزایـده

امیریان- مستشار قضائی و رییس   اداره تصفیه امور ورشکستگی اصفهان 



کارپرداز با موتور سیکلت آقا،  تمام وقت
 دارنده موتور سیکلت

 حداقل 1 سال سابقه کار مرتبط
 حداکثر سن: 35 سال

 آشنا به خریدهای صنعتی
 از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم عنوان آگهی 
را به همراه فایل رزومه خود به شــماره واتس اپ زیر 

ارسال نمایند.
لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

)Whatsapp( 09353704239

  تکنسین فنی   جهت خدمات پس از فروش.
 حداکثر30 سال.

 دارای گواهینامه رانندگی و توانایی رانندگی.
 آماده اعزام به استانهای مختلف.

حقوق و مزایا مکفی و بیمه
ارسال رزومه به : 09134545953

استخدام راننده گریدر پایه یک آقا در   اصفهان
 نوع همکاری: تمام وقت

ساعت پاسخگویی 9 الی 16
محدوده شهرستان گلپایگان

)Whatsapp( 09133729691
peymankari.sepahan@gmail.com

دعوت به همکاری شرکت تولید کننده  لوله های پلی 
اتیلن در 3 ردیف شغلی :

**   کارشناس فروش 
**    بازاریاب

**    کارمند پشتیبانی فروش 
خانم و  آقا ، 2سال  سابقه کار مفید

 مدرک : کارشناسی مرتبط 
مهارت در  فنون مذاکره

حقوق اداره کار +پورسانت+بیمه 
فقط  ارسال رزومه واتساپ

34405595  ،09364950532
آدرس : خانه اصفهان

مدیر بازرگانی برای فروش و صادرات شرکت نساجی
 مجرب و دارای سابقه کار مفید،  روابط عمومی بالا 

 متقاضیان واجد شرایط می توانند فقط رزومه خود را از 
طریق شماره واتساپ اعلام شده ارسال نمایند.

09137285332
info-aracarpet@yahoo.com

کارمند فروش خانم،  تمام وقت
 تعداد: 2 نفر

 جهت واحدهای تامین و فروش
 ترجیحا با حداقل یک سال سابقه کار
 منظم،  دارای قدرت بیان و تحلیل بالا

 حقوق توافقی،  بیمه
)Whatsapp( 09130700396

** نجار حرفه ای
** کارگرساده 

**  ام دی اف کار 
 حقوق مکفی +بیمه 

 محدوده خیابان امام خمینی   1705363 

   فروشنده خانم  همراه با  آموزش 
حقوق عالی +بیمه+ همراه با سرویس

انتخاب ساعت کاری اختیاری
  شیفت صبح از 7 صبح الی:30 14
  شیفت عصر از:30 14 الی 10 شب

09134821915 ،36248399

کارشناس خرید و تدارکات خانم
 نوع همکاری: تمام وقت

 آشنا به امور دفتری
 فن بیان،منظم، مسئولیت پذیر
 دارای حداقل دو سال سابقه کار

 آشنا به آفیس،  حقوق ثابت اداره کار
 بیمه،  پاداش تولید،  سرویس رفت و برگشت

)Whatsapp( 09336612011
03133686181   ،03133686180  

03133686184   ،03133686183  
03133686185  

estekhdam.labor@yahoo.com

یک شرکت معتبر جهت تکمیل کادر خود در اصفهان 
از افراد واجد شرایط زیر دعوت به همکاری می نماید.

** حسابدار خانم
 نوع همکاری: تمام وقت

 جهت انجام امور مالی
 محدوده دروازه تهران و باهنر

**  کارمند اداری خانم
 نوع همکاری: تمام وقت

 با روابط عمومی بالا
 مسلط به آفیس

 محدوده دروازه تهران و باهنر
03133350701 ، )Whatsapp( 09130001075

hamzeheil@yahoo.com

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

کارشناس  فروش،  تمام وقت
 حداقل مدرک تحصیلی کارشناسی

 حداکثر سن 37 سال
 ساعت: 8:30 الی 17

 حقوق اداره کار،  پورسانت،  بیمه
 از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود را 

به تلگرام یا واتس اپ زیر ارسال نمایند.
 لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

)Telegram & Whatsapp( 09138139334

کسب و کار
چهارشنبه 19 خرداد 1400 | شمـاره 798
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

ایمنی خودکار دوچرخه سواران با جلیقه مجهز به کیسه هوا
یک استارت آپ فرانسوی، نوعی جلیقه ایمنی برای دوچرخه سواری طراحی کرده که به کیسه هوا مجهز 
است. اگرچه کلاه ایمنی از تجهیزات ضروری دوچرخه سواری است اما از هیچ قسمت دیگری به جز سر 
محافظت نمی کند. جلیقه  Cirrus  می تواند در این مورد مفید باشد زیرا خود به خود متورم می شود تا از 

پشت، قفسه سینه، گردن و شکم کاربر محافظت کند.
این جلیقه که توسط استارت آپ فرانسوی  Urban Circus  طراحی شده است، در حالت پیش فرض نسبتا 

طبیعی به نظر می رسد. این جلیقه، یک لایه پلی استر ضد آب، ضد باد و قابل تنفس دارد و همچنین به پنل های 
انعکاسی حاوی دانه های شیشه ای میکروسکوپی مجهز است که در صورت روشن شدن با نور خودرو، آن را نمایان 

می کنند. با رکاب زدن کاربر، واحدهای اندازه گیری که یکی زیر زین دوچرخه و دیگری در جلیقه قرار دارد، سرعت و جهت نسبی 
دوچرخه را به صورت مداوم کنترل می کنند. بدین ترتیب، آنها بلافاصله شرایطی را تشخیص می دهند که در آنها، دوچرخه متوقف می شود و 
دوچرخه سوار به زمین می افتد. چنین شرایطی می توانند برخورد با وسیله نقلیه در حال حرکت، اشیای ثابت یا از دست دادن کنترل را نیز شامل 
شوند. در این شرایط، جلیقه Cirrus می تواند با متورم کردن یک کیسه هوا که پشت، سینه، شکم و پشت گردن دوچرخه سوار را می پوشاند. 

زمانی که دوچرخه سوار به هر مانعی برخورد می کند، باید از این نواحی بدن بسیار بهتر از نواحی دیگر محافظت شود.

مطالعه رفتار مشتریان در 
شبکه های اجتماعی مهمترین 

عامل برای بازاریابی مناسب 
محسوب می شود. شاید برخی از 
برندها نسبت به رعایت این نکته 

نگاه ساده انگارانه ای داشته 
باشند، اما در صورت بی توجهی 
کامل به این حوزه نتیجه بسیار 
نامناسبی دریافت خواهند کرد

،،
entrepreneur : منبع

یادداشـــت
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بوت استرپینگ؛

 روشی کارآمد برای استارت آپ هایی که »سرمایه گذار« ندارند

بوت استرپینگ، بهترین روش برای استارت آپ هایی 
که سرمایه گذار ندارند است؛ اما این روش چیست؟

این روزها جوان های خلاقی را می بینیم که ایده های خود را در قالب اســتارت آپ 
درآورده اند. ایده آل این استارت آپ ها به دست آوردن یک سرمایه گذار خوب برای 
گسترش استارت آپ است اما همیشه چنین اقبالی به استارت آپ ها رو نمی کند و 
ممکن است کمبود سرمایه به یکی از بزرگ ترین دغدغه های استارت آپ ها تبدیل 

شود.
پیدا نکردن یک سرمایه گذار مناسب، همیشه به معنای شکست استارت آپ نیست 
 Boot( بلکه استفاده آگاهانه و هوشــمندانه از روش هایی مانند بوت استرپینگ

Strapping( می توانید کمبود این سرمایه گذار را جبران کنید.
شاید با شنیدن واژه بوت اســترپینگ آن را با BootStrap که در برنامه نویسی 

کاربرد دارد اشتباه بگیرید اما این مسئله کاملًا با هم فرق دارند. با ما همراه 
باشید تا روش بوت استرپینگ را به صورت واضح توضیح دهیم.

   بوت استرپینگ )Boot Strapping( چیست
روش بوت استرپینگ به معنای راه اندازی یک استارت آپ بدون سرمایه 
اولیه و یا با حداقل هزینه ممکن است. به این معنا که یک بیزنس را بدون 

هیچ سرمایه گذار راه اندازی کنید.
مرحله اول: اولین مرحله بوت اســترپینگ با پس اندازهای شخصی و یا 
خانوادگی شروع می شود. حتی در این مرحله، مدیر استارت آپ می تواند 
 کار اصلی دیگری داشته باشد و به استارت آپ به چشم یک شغل دوم نگاه

 کند.
مرحله دوم: مرحله دوم در این روش، کسب ســرمایه برای استارت آپ 
از طریق درآمد خود استارت آپ اســت. به این معنا که هر درآمدی که از 
استارت آپ به دست می آید خرج خود آن شود. این شیوه به بیزنس کمک 
می کند تا ضمن فعال بودن، رشــد کند. البته در این مرحله رشــد بیزنس 
بی شک بسیار کند است و دلیل آن هم این است که ابتدا باید استارت آپ ها درآمدی 

داشته باشد تا توسعه پیدا کند.
مرحله سوم: بوت استرپینگ به معنای گرفتن یک وام بزرگ نیست. ممکن است 
در حین مسیر یک وام هم بگیرید اما این وام کوچک معمولاً برای خرید تجهیزات و 
یا استخدام افراد بیشتر است. بنابراین این وام به معنای منبع اصلی سرمایه بیزنس 

نیست بلکه به عنوان یک منبع ثانویه می توان به آن نگاه کرد.

   مزایای بوت استرپینگ چیست
شیوه Boot Strapping مزایای خاص خود را دارد که از جمله آن ها می توانیم 

به موارد زیر اشاره کنیم:
نیازی نیست کسب و کار خود را برای یک سرمایه گذار توضیح دهید، بلکه جلب نظر 

مشتری کفایت می کند
خلاقیت شما دلیل پیشرفتتان می شود

فشار روانی برای بازپرداخت وام یا پاسخ گویی به سرمایه گذار وجود ندارد
پتانسیل خلاقیت و نوآوری بالا می رود

   نکاتی که نباید فراموش کنید
اگر می خواهید از روش بوت اســترپینگ برای استارت آپ خود استفاده کنید، باید 

نکاتی را در نظر داشته باشید که در ادامه به آن ها اشاره می کنیم.

   صبور باشید
فراموش نکنید که در بوت استرپینگ به دنبال موفقیت سریع نباشید بلکه به دلیل 
نبود سرمایه، پروسه بزرگ شدن بیزنس شما زمان بر است. این مسئله همیشه هم بد 
نیست مخصوصاً اگر تازه شروع به کار کرده اید و در حال یادگیری اصول کسب و کار 
هستید. در این شرایط اگر سرمایه زیادی در دسترس شما باشد، شاید در استفاده از 

آن دچار اشتباه شوید و این سرمایه را از دست بدهید.

   روی پروسه های پول ساز تمرکز کنید
در روش بوت استرپینگ باید بیشــتر درآمد حاصل از کار را )80 درصد( به پروژه 
بازگردانید. با این اوصاف بهتر اســت که روی فرآیندهایــی تمرکز کنید که درآمد 

بیشتری را به استارت آپ شما سرازیر می کنند.

   چه کمپانی هایی کار خود با بوت استرپینگ آغاز کرده اند
به راه انداختن یک بیزنس موفق آن هم با هیچ ســرمایه اولیه کمی عجیب به نظر 
می رسد اما جالب است بدانید کمپانی های بزرگی همچون سیسکو، eBay، اوراکل، 
مایکروسافت و... کار خود را با همین روش آغاز کرده اند و حالا موفق ترین کمپانی های 

دنیای تکنولوژی هستند.

فیسیت
گــــــزارش

استارت آپ

درسهایروابطعمومیکهازایلانماسکمیآموزیم؛

روابط عمومی به سبک دیوانگی های آقای ماسک!

ایلان ماسک در زمینه 
روابط عمومی و به طور 

کلی کسب و کار همیشه 
خارج از چارچوب های 

ترسیم شده فکر 
کرده است. این امر 

شاید در نگاه نخست 
عجیب به نظر برسد، 

اما تاثیرگذاری بسیار 
مطلوبی بر روی وضعیت 

کسب و کارها داشته 
است

ایلان ماسک در طول سال های اخیر عرصه کسب و کار را 
به طور قابل ملاحظه ای تحت تاثیر قرار داده است. بسیاری 
از کارآفرینان از شیوه های مدیریت کسب و کار، بازاریابی و 
برندسازی وی الگوبرداری کرده اند. ایلان ماسک به عنوان 
یک کارآفرین موفق و مشهور در حوزه خودروهای الکتریکی 
اعتبار بالایی به دست آورده است. با این حال شهرت اصلی 
وی محدود به این عرصه نیست. ایلان ماسک در حوزه های 

مختلف فناوری نیز نقش مهمی ایفا کرده است.

یکی از نکات جالب در مورد 
ایلان ماسک نگاه متفاوتش 
به حــوزه روابــط عمومی 
اســت. بدون تردید مقالات 
و تحلیل های بسیار زیادی 
در مورد نحوه فعالیت ایلان 
ماســک در دســترس قرار 
دارد. هدف اصلی در مقاله کنونی بررسی 
چند نکته مهم روابط عمومی با تمرکز بر 
روی تجربه ایلان ماسک اســت بنابراین 
کارآفرینان و برندها فرصت فعالیت مانند 

ایلان ماسک را پیدا خواهند کرد. 

   1.    پذیرش اشتباهات
ایلان ماسک در زمینه پذیرش اشتباهات 
یکــی از نمونه های اساســی محســوب 
می شود. کارمندان شرکت تسلا در مورد 
نحوه بررسی مشکلات از سوی ایلان ماسک 
صحبت های بسیار زیادی را مطرح کرده اند. 
یکی از ویدئوهای مشهور از ایلان ماسک در 
فضای آنلاین مربوط به پرتاب یک تکه سنگ 
به سمت شیشه یکی از خودروهای تسلا به 
منظور آزمایش میزان مقاومتش است. نکته 
جالب در این میان عادت ایلان ماسک برای 
نمایش میزان مقاومت خودروهای تسلا در 
برخی از مراسم های مهم است. وی در یکی 
از مراسم های سالانه تسلا وقتی ضربه ای 
به شیشه خودرو زد، برخالف انتظار شیشه 
موردنظر خرد شد. این امر در مراسم های 
مهم کمتر روی می دهد. همچنین اغلب 
کارآفرینان در صــورت مواجهه با چنین 
مشکلی اقدام به تعویض خودروی موردنظر 
در نمایش می کنند. چنین نکته ای در اغلب 
اوقات موجب بروز وقفه در ارائه سخنرانی می 
شود. این امر در مورد ایلان ماسک به صورت 
متفاوتی دنبال شــد. بر این اساس ایلان 
ماسک به جای ایجاد تغییر اساسی در نحوه 
بیان کنفرانس اقدام به ادامه صحبت با وجود 
خودروی آسیب دیده در پشت سرش کرد. 

در نهایت نیز نسبت به مشکل پیش آمده از 
تمام حاضران در مراسم عذرخواهی کرد. 

بســیاری از مدیران در زمینــه پذیرش 
اشتباه های کسب و کارشان به دنبال یافتن 
مقصر دیگری هســتند. اگر شما به عنوان 
مدیر اصلی یک شرکت مشغول به فعالیت 
هستید، باید نسبت به تمام فعالیت های 
کسب و کارتان احساس مسئولیت داشته 
باشید. در غیر این صورت وضعیت کسب 
و کارتان به شــدت تحت تاثیر قرار خواهد 
گرفت. کارمندان در صورت مشاهده عدم 
مسئولیت پذیری مدیر اصلی انگیزه شان 
برای پذیرش مسئولیت حوزه کارشان به 
طور قابل ملاحظه ای کاهش خواهد یافت. 
ایلان ماسک با پذیرش مسئولیت اشتباهات 
کســب و کارش به خوبی این پیام را برای 
تمام کارمندان و حتی مشــتریان مخابره 

کرده است. 

  2.    یافتن نقطه تعادل میان خلاقیت 
و دیوانگی

فعالیت خلاقانه در عرصه بازاریابی و روابط 
عمومی اهمیت بسیار زیادی دارد، اما وقتی 
پای ایلان ماسک در میان باشد، یافتن مرز 
میان خلاقیت و دیوانگی دشوار خواهد شد. 
برخی از فعالیت های اساسی در حوزه روابط 
عمومی نوعی دیوانگی محسوب می شود 
بنابراین باید نسبت به ویژگی واقع گرایانه 
ایده های روابط عمومی حساســیت نشان 
داد. ایلان ماســک نیز از همان ابتدا دارای 
ایده های جذاب و تاثیرگذار در حوزه روابط 
عمومی نبود. بسیاری از فعالیت های وی در 
عرصه روابط عمومی ابتدا با شکست های 
بسیار سخت مواجه شد. مهمترین درس 

در این بخش تلاش برای یافتن نقطه تعادل 
میان ایده های خلاقانه و فعالیت های همراه 
با اندکی دیوانگی اســت. این نکته دارای 
اهمیت بســیار زیادی از نقطه نظر ثبات و 

حفظ تعادل کسب و کار است.
برخی از کســب و کارهای تازه تاســیس 
به دنبال کســب موفقیت در مدت زمانی 
اندک در عمل ایده های بسیار عجیبی را 
در عرصه کسب و کار پیاده می کنند. این 
امر مشکلات بســیار زیادی برای برندها 
در همان ابتدای مسیر فعالیت شان ایجاد 
می کند. اغلب کسب و کارها برای این منظور 
دست به طراحی و اجرای ایده های عجیب 
و غریب می زنند. این امر در عمل برندها را با 
مشکلات بسیار زیادی مواجه می سازد. برند 
تسلا در طول سال های متمادی فعالیت در 
عرصه کسب و کار کمتر به دنبال ایده های 
عجیب و غریب بوده است. البته این امر به 
معنای فقدان خلاقیت در حوزه بازاریابی و 
روابط عمومی نیست، بلکه به یافتن درست 
مرز میان ایده های خلاقانــه و دیوانه وار 

اشاره دارد. 

   3.    تعامل با طرفــداران برند در 
شبکه های اجتماعی

حضور در شــبکه های اجتماعی 
برای هر برندی ضروری اســت. 
امروزه کسب و کارها فقط برای 
بازاریابی و تبلیغات از شبکه های 
اجتماعی اســتفاده نمی کنند. 
بسیاری از حوزه های مدیریت 
برند و تعامل با مخاطب هدف 
نیز به شبکه های اجتماعی 

انتقال پیــدا کرده 

است. برند تسلا دارای طرفدارهای بسیار 
زیادی در شــبکه های اجتماعی مختلف 
است. نکته مهم در این میان فعالیت مناسب 
بازاریاب های تسلا برای تعامل با طرفداران 
برند است. این امر وضعیت کسب و کار تسلا 
را به طور قابل ملاحظه ای بهبود بخشیده 
است.  بســیاری از برندها در زمینه تعامل 
با مخاطب هدف دچار مشــکلات اساسی 
هستند. یکی از مشکلات عمده در این میان 
ناتوانی برای کسب و کارها برای ایجاد ارتباط 
مناسب با مخاطب هدف است. بر این اساس 
به طور مداوم ایده های نامرتبط با ســلیقه 

مخاطب هدف برای ترغیب شان 
به سوی تعامل با برند 

مورد استفاده قرار 
می گیرد. مطالعه 
رفتار مشــتریان 
شــبکه های  در 
عــی  جتما ا
مهمترین عامل 

بــرای بازاریابــی 
مناسب محسوب 

می شود. شــاید برخی از برندها نسبت به 
رعایت این نکته نگاه ساده انگارانه ای داشته 
باشــند، اما در صورت بی توجهی کامل به 
این حوزه نتیجه بسیار نامناسبی دریافت 

خواهند کرد.
ایلان ماســک علاوه بر برند تسلا در قالب 
برند شخصی نیز در شبکه های اجتماعی 
حضور دارد. برخی از برندهــا با تمرکز بر 
روی وجهه حرفه ای و اعتبار موسسه های 
شان اقدام به بازاریابی و جلب نظر مخاطب 
هدف می کنند. برند تســلا در این زمینه 
موفقیت بســیار زیادی جلب کرده است. 
چهره ایلان ماســک در شــبکه های 
اجتماعی کاملا شــناخته شده 
است. همین امر موجب تقویت 
انگیزه کاربران برای تعامل با 
برند تسلا می شود. همچنین 
باید فعالیت های برندســازی 
ایلان ماسک در این میان را نیز 
مدنظر قرار دهیم. وی در مواجهه 
با هر رویداد مهمی اقدام به انتشار 
رشته توییت های مهم می کند. 
چنین عملکردی از سوی 

ایلان ماسک اهمیت بســیار زیادی دارد. 
امروزه حوزه روابط عمومی پیوند نزدیکی 
با وضعیت فعالیت صاحبــان یک برند در 
شبکه های اجتماعی پیدا کرده است. این 
نکته امکان تاثیرگذاری مناســب بر روی 

مخاطب هدف را به همراه می آورد.

  4.    علاقه به حوزه کسب و کار
برخی از کارآفرینان نسبت به حوزه فعالیت 
شــان علاقه بســیار زیادی دارند. ایلان 
ماسک نیز در این دســته جای می گیرد. 
برخی از کارمندان به طور مداوم نســبت 
به عدم ســازگاری میان جایــگاه کاری با 
سلیقه شخصی شان شکایت هایی را مطرح 
می کنند. ایلان ماســک به خوبی زمینه 
مورد علاقه اش را پیدا کرده اســت. یکی 
از دلایل موفقیت وی نیز همین امر است. 
اگر کارآفرینان یا کارشــناس های روابط 
عمومی در حوزه هایی به غیر از علاقه شان 
فعالیت کنند، کسب موفقیت بدل به امر 
دشواری خواهد شد.  شاید در نگاه نخست 
برخی از صحبت های ایلان ماسک در مورد 
سفرهای فضایی دور و دراز بسیار عجیب 
باشد. نکته مهم درخصوص وی مربوط به 
اطمینانش از امکان تحقق ایده های مورد 
نظر، با هر میزانی از سختی است. علاقه ایلان 
ماسک به حوزه فناوری موجب اختصاص 
ســاعت های طولانی برای کار شده است. 
حوزه روابط عمومی نیز درست به همین 
صورت اســت. اگر افراد دارای علاقه کافی 
برای فعالیت در این حوزه نباشند، مشکلات 
بسیار زیادی برای آنها ایجاد خواهد شد. هر 
حوزه ای از فعالیت اگر با علاقه کافی دنبال 
شود، موجب یادگیری نکات تازه خواهد 
شد. این امر در مورد نوآوری های خلاقانه 
نیز مصداق پیدا می کند. ایلان ماسک 
در حوزه های بسیار زیادی از فناوری 
دارای نوآوری های متعدد است. این 
امر دلیلی به جز علاقه این کارآفرین به 

حوزه فعالیتش ندارد. 
امروزه حوزه روابط عمومی دارای اهمیت 
بسیار زیادی است. برخی از کارآفرینان به 
دنبال یافتن راهکارهایی برای ساماندهی 
هرچه بهتر حوزه موردنظر هستند. در این 
میان بررسی برخی از ایده های مناسب با 
الگوبرداری از ایلان ماسک به عنوان یکی 
از موفق ترین کارآفرینان دنیا دارای اهمیت 
زیادی است. ایلان ماسک بی دلیل یکی از 

موفق ترین کارآفرینان نیست. 
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